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NOTULEN van de op donderdag 24 september 2015 in het gemeentehuis gehouden verga-
dering van de raad van de gemeente Leusden. 
 
Aanwezig zijn de leden: 

de dames: M.G. van Eijden-Smits, S.A. den Herder,  
M.C.C. Koetsenruijter, M.E. Mellink en K.E. Pouwels-Koopman 
de heren: F.M.J. Anten, W.H. van den Brink, C.P.W.J. Genders, W.G. van 
Ginkel, J.G. van Halderen, J.P.O.M. van Herpen, G.J. Kroeze,  
P.H. Lensselink, J.R. Madiol, J. Mülder, B.A. Piersma, K. Roskam,  
J.W. Spijkerman, M.T.M. Sturkenboom en W.R. Vos  

Afwezig: de heer W. van Hell 
 
Voorts zijn aanwezig de wethouders: 
de heren: H.A.W. van Beurden, A.J. Dragt en J. Overweg 
voorzitter: A. Vermeulen, burgemeester 
raadsgriffier: 
mevrouw: P.F.G. McLaughlin 
 
1. Opening  
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet alle aanwezigen van harte wel-
kom. De heer Van Hell is afwezig. 
 
2.  Inspraakronde  
Mevrouw Roelofszen, spreekt in namens scouting Manitoba over de toeristenbelasting. Zij 
begrijpt dat het moment van inspreken nu te vroeg is. Het zou beter zijn om in december a.s. 
opnieuw in te spreken. Toch wil zij nog even aandacht vragen voor Manitoba inzake de toe-
ristenbelasting. Zij vraagt om vrijstelling van deze belasting zodat Manitoba in staat blijft de 
contributie van de jeugdleden laagdrempelig te houden en het gebouw te kunnen behouden. 
Momenteel is de vereniging daartoe niet in staat omdat de reserveringen die gemaakt moe-
ten worden onder andere opgaan aan toeristenbelasting. Zij heeft in een mail aan alle frac-
ties duidelijk proberen te maken wat het verschil is tussen scouting Manitoba en de YMCA. 
Zij wil deze uitleg graag nog mondeling toelichten. Bij het lezen van de notitie Toeristenbe-
lasting wordt voor haar duidelijk dat de YMCA een bedrijf is en scouting Manitoba een ver-
eniging. Zij meent dat het bedrag van € 31.000,00 niet kan worden vergeleken met het be-
drag van € 700,00 toeristenbelasting van scouting Manitoba.  
 
3. Actualiteiten  
De heer Kroeze heeft een motie voorbereid over de communicatie tussen de gemeente en 
de inwoners. Deze motie zal hij niet indienen omdat er een commissie is gevormd die met dit 
onderwerp aan de slag gaat.  
Verder wil hij de te hoge snelheid op onder meer de Laapeerseweg onder de aandacht bren-
gen. Aanwonenden aldaar klagen over de verkeerssnelheid van personenauto's. Wat gaat 
de wethouder hieraan doen. Op 21 mei jl. is er een jeugdgemeenteraad gehouden. Op de 
lijst toezeggingen stond het volgende: betrek de jeugdgemeenteraad bij het opstellen van het 
fietsplan voor veilige fietsroutes en plaats binnen de gemeente een aantal smileys. Hoeveel 
van deze borden zijn er al geplaatst en kan de Laapeerseweg worden voorzien een dergelij-
ke smiley.  
 
De heer Sturkenboom heeft kortgeleden een brief ontvangen van wethouder Overweg 
waarin hij een bijgevoegde brief aanbeval. De brief heeft als aanhef: Aan de zestigplusser in 
onze gemeente. In de brief wordt inwoners aanbevolen lid te worden van een van de oude-
renbonden. Kan spreker binnenkort een brief verwachten waarin hem wordt aanbevolen om 
lid te worden van de FNV. Hij vraagt of hiermee niet de privacyregels worden overtreden.  
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Mevrouw Mellink heeft vernomen dat wethouder Van Beurden bezig is met een onderzoek 
naar omgekeerd afval inzamelen. In de Amersfoortse wijk Nieuwland is al een dergelijk on-
derzoek gestart. Zij verzoekt de wethouder intergemeentelijke samenwerking te zoeken ten 
aanzien van de onderzoeksresultaten.  
 
De heer Anten constateert dat er steeds meer zwerfval ligt rond de glas- en plasticcontai-
ners. Wie is verantwoordelijk voor het opruimen van dat zwerfafval. Heeft dit te maken met 
het lagere onderhoudsniveau van de openbare ruimte?  
Bij de hoofdingang van 't Hamersveld is een oversteekplaats en bij regenval staat het water 
daar heel hoog. Het trottoir aan de overzijde is zo schuin aangelegd van ouderen met een 
scootmobiel daar niet op durven te rijden. Kan de wethouder daar iets aan doen?  
 
De heer Roskam zegt dat het college mooie groendepots heeft aangelegd. Afgelopen zomer 
is een deel van die depots opgeknapt waardoor illegale stort niet meer mogelijk is. Het effect 
daarvan is dat bewoners bij sommige groendepots niet meer met hun karretje bij het groen-
depot kunnen komen. Het groen wordt op die plekken nu voor het depot gedumpt. Hij be-
grijpt dat dit de verantwoordelijkheid is van die burgers. Hij hoopt dat het college de inwoners 
duidelijk kan maken dat zij op een goede manier gebruik moeten maken van die groende-
pots. De boetes voor de illegale stort mogen wat hem betreft verder omhoog. Hij vraagt het 
college de groendepots die nog niet zijn aangepast niet alsnog op deze manier aan te pas-
sen.  
Binnenkort zijn er weer gesprekken over Amfors. Is het mogelijk dat de wethouder aangeeft 
wanneer er beleid komt. Is het mogelijk dat nu al aangegeven kan worden waar de gevaren-
zone zit. Is al bekend hoe de problemen voor de medewerkers worden opgelost.  
Spreker heeft een mail ontvangen of hij mee wilde doen met de afvalenquête. Hij vindt de 
vraagstelling in deze enquête niet correct. Bij vragen waar hij het niet mee eens was, heeft 
hij wel een antwoord ingevuld, ervan uitgaande dat hij als laatste nog een toelichting kan ge-
ven. Helaas is die mogelijkheid er niet. De vraagstelling leidt naar een bepaalde uitkomsten-
verwachting. Daarnaast wil hij zich distantiëren van de cijfermatige uitkomst van deze enquê-
te omdat mensen niet de mogelijkheid hebben gehad een toelichting op hun antwoorden te 
geven.  
Spreker heeft van de gemeente ook een brief ontvangen bestemd voor zestigplussers. Het 
gaat niet alleen om een privacyverhaal. Een particulier initiatief wordt door een brief van de 
gemeente ondersteund om lid te worden van een bepaalde organisatie. De VVD vindt dat de 
wethouder daarmee ver buiten zijn boekje is gegaan.  
Spreker kondigt een motie aan over de zondagopenstellingstijden voor bakkers.  
 
De heer Van Herpen kondigt een motie aan over de noodopvang vluchtelingen. 
 
De heer Lensselink zegt dat de VVD in de vergadering van 13 november 2014 vragen heeft 
gesteld over de privacy en informatiebeveiliging binnen het sociaal domein. Op 17 december 
2014 heeft het college een memo met uitleg gestuurd. Daarin staat dat de raad over beheer 
en beveiliging in het eerste kwartaal van 2015 zou worden geïnformeerd. Voor zover hij na 
kan gaan is dat niet gebeurd. Op de website kan hij nauwelijks informatie vinden over bevei-
ligings- of privacybeleid van de gemeente en Larikslaan2 waaruit de raad en de inwoners 
kunnen opmaken dat het beveiligingsbeleid in Leusden goed is geborgd. Inwoners wordt 
door Larikslaan2 gevraagd de indicatiestelling voor een kind in te sturen maar een dergelijke 
indicatiestelling bevat vertrouwelijke informatie. Wordt het niet de hoogste tijd dat het college 
komt met een deugdelijk informatiebeveiligingsplan en privacybeleid.  
 
De heer Vos zegt dat zijn vragen in het verlengde liggen van de vragen van de schriftelijke 
vragen van de heer Kroeze en de zojuist gestelde vragen van de heer Anten over het zwerf-
vuil en het openbare groen. Het college heeft op de schriftelijke vragen van de heer Kroeze 
geantwoord dat het groenonderhoud op niveau is. Hij heeft een fotocollage in een film ge-
monteerd.  
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Hij heeft een stukje Achterveld getoond en hij is van mening dat de beelden aangeven dat 
niveau C van het groenonderhoud hiermee niet wordt gehaald. Van burgers kan niet worden 
verwacht dat zij dergelijke plekken in de gemeente zelf gaan onderhouden. 
 
Mevrouw Koetsenruijter vraagt naar de voortgang van de Biezenkamp. De klankbordgroep 
heeft gevraagd of er eind 2015 kan worden gestart met aanpassing van het U-blok. Wanneer 
ontvangt de raad hierover nadere informatie. 
In juli jl. is er een motie ingediend Jongeren Op Gezond Gewicht. Er is afgesproken dat ron-
detafelgesprekken zouden plaatsvinden met alle betrokkenen. Voor zover zij weet, staan de-
ze gesprekken nog niet op de agenda. Kan de raad worden uitgenodigd om aanwezig te zijn 
bij deze rondetafelgesprekken? 
 
Wethouder Overweg zegt dat vandaag, 24 september 2015, de gemeentemarathon heeft 
plaatsgevonden waarbij de gemeente Leusden tweede is geworden. 
De brief aan de zestigplussers is geschreven omdat hij van mening is dat het goed is de 
mensen te attenderen op het feit dat zij lid kunnen worden van een ouderenorganisatie. De 
gemeente heeft de oorspronkelijke brief verspreid waarbij de gemeente alleen de aanschrij-
ving heeft verzorgd. Hij neemt de gemaakte opmerkingen mee terug naar het college en zal 
deze nogmaals bespreken. De privacyregels zijn geborgd omdat de gemeente de brieven 
heeft verstuurd. De adressen zijn niet bekendgemaakt aan de bonden. Bij wet is het wel toe-
gestaan dat de gemeente de brieven op deze manier verstuurd. 
Voor het opruimen van zwerfafval bij containers heeft de gemeente een contract afgesloten 
met de afvalinzamelaar. Bij het legen van de containers wordt ook de omgeving schoonge-
maakt. Als het zwerfvuil niet wordt opgeruimd kan dit worden gemeld bij de gemeente en 
wordt het zwerfvuil alsnog opgeruimd. 
De wateroverlast bij de oversteekplaats bij verzorgingshuis 't Hamersveld betreft een tijdelij-
ke situatie. Het is bekend dat op die plek veel water heeft gestaan en de gemeente kijkt of dit 
kan worden opgelost met een kleine maatregel. 
De illegale stort bij de groendepots was een groot probleem. Een aantal depots waar regel-
matig illegaal groen werd gestort zijn afgedicht. Deze maatregel werkt maar sommige men-
sen kunnen het groendepot niet goed bereiken en storten hun tuinafval voor het groendepot. 
De gemeente zal hier binnen de bestaande regelingen harder op handhaven. Het is nog niet 
bekend of de overige depots aangepast gaan worden. De gemeente is in het bezit van ca-
mera's en ook deze zullen worden ingezet om te voorkomen dat tuinbedrijven de groende-
pots gebruiken als illegale stortplaats. De gemeente doet er alles aan zodat deze depots ge-
bruikt kunnen worden door de burgers. De gemeente adviseert burgers met grote hoeveel-
heden tuinafval in een aanhangwagen dit te storten bij de Milieustraat.  
De vragen van de heer Lensselink over de privacy zal hij binnen veertien dagen schriftelijk 
beantwoorden. 
De heer Vos refereert aan de beantwoording van de brief die is ingediend door de heer 
Kroeze. De gemeente heeft de situatie ter plekke bekeken en het gebied voldoet aan onder-
houdsniveau C. Als iemand meent dat een gebied niet voldoet aan onderhoudsniveau C zal 
de gemeente dat nader bekijken. 
 
De heer Vos zegt dat het gebied volgens het groenbeleidsplan niet voldoet aan niveau C. 
Het gebied ligt binnen de bebouwde kom en volgens de website van de gemeente kan ruw 
gras daar niet voorkomen. Het gaat om dezelfde plek waar de heer Kroeze in zijn brief naar 
heeft verwezen. Hij zou graag zien dat de wethouder daar nog een keer naar kijkt. 
 
Wethouder Overweg zegt dat de plek waar de heer Kroeze de gemeente op heeft gewezen 
niet binnen de bebouwde kom ligt. Als de heer Vos een andere plek bedoelt die wel binnen 
de bebouwde kom ligt dan hoort spreker dat graag. De aangewezen plek ligt in het buitenge-
bied. 
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De heer Kroeze heeft grenzend aan de genoemde plek directe familie wonen en hij wil niet 
dat zijn naam in dat verband wordt genoemd. Het gaat inderdaad om dezelfde plek die de 
heer Vos nu aangeeft. 
 
Wethouder Overweg zal de plek samen met de heren Kroeze en Vos bezoeken. Hij zal kij-
ken of de plek binnen de bebouwde kom of in het buitengebied ligt om zo gezamenlijk tot 
een oplossing te komen.  
Op 7 oktober a.s. wordt gebouw de Alberik in de Biezenkamp geopend. Een winkelpand is 
verkocht en op een ander pand zitten twee opties. De Lidl heeft getekend voor het L-blok. 
Aan het U-blok wordt gewerkt. Er zijn een paar ondernemers die een groot deel van de plint 
in het U-blok willen kopen. Als die ondernemers zich daar willen vestigen zal het de pand 
wellicht enigszins moeten worden aangepast. Hij verwacht dat daarover in oktober a.s. dui-
delijkheid is. De verwachting was dat het centrale plein op de Biezenkamp rond de kerst 
2015 gereed zou zijn. Er is echter een tegenvaller omdat een trafohuisje verplaatst moet 
worden. Het nutsbedrijf doet daar een halfjaar over. Hij verwacht dat het plein nu in maart of 
april 2016 wordt aangelegd. Vandaag, 24 september 2015, is een brief uitgegaan naar de 
klankbordgroep om deze via een bijeenkomst op de hoogte te stellen van de laatste ontwik-
kelingen. 
 
De heer Roskam vindt het voor de privacykwestie van belang wie de gegevens heeft verza-
meld en wie de brief heeft verstuurd. 
 
Wethouder Overweg antwoordt dat de gemeente de gegevens heeft verzameld en de brie-
ven heeft verstuurd. 
 
De heer Sturkenboom zegt dat ene brief de adresgegevens bevat en de andere brief heeft 
als briefhoofd "aan de zestigplussers van onze gemeente". Dat betekent dat er een selectie 
is gemaakt waaruit de zestigplussers naar voren komen en dat betekent dat de gemeente 
een wet heeft overtreden. 
 
De voorzitter zegt dat het college de kwestie zal uitzoeken en hierop schriftelijk terugkomt.  
 
Wethouder Van Beurden zegt dat de heer Kroeze vragen heeft gesteld over de maatregelen 
die de gemeente kan treffen ten aanzien van het snelheidsregime op B-wegen. Spreker is 
van mening dat de gemeente al veel heeft gedaan op die wegen. Al die wegen zijn voorzien 
een 60km-regime. Op die wegen liggen al diverse verkeersheuvels en het lijkt hem niet ver-
standig dat nog verder uit te breiden. Het zijn wegen die veelvuldig agrarisch in gebruik zijn 
waardoor aan het fysieke aspect van de weg niet veel maatregelen genomen kunnen wor-
den. De gemeente heeft regelmatig contact met de politie of op die wegen snelheidscontro-
les uitgeoefend kunnen worden. Helaas is het zo dat de politie niet toekomt aan die werk-
zaamheden. Wel kunnen de bewoners worden ondersteund als zij met initiatieven komen. 
Op veel bomen en hekken langs de Laapeerseweg hangen 60km-borden en attentiesignalen 
om weggebruikers op de maximumsnelheid te wijzen. Met de bewoners is afgesproken dat 
er binnenkort een smiley met snelheidsaanduiding wordt geplaatst. 
Mevrouw Mellink refereert aan de pilot van de gemeente Amersfoort over omgekeerd afval 
inzamelen in de wijk Nieuwland. Die pilot wordt door de gemeente Leusden gevolgd. De ge-
meente Bunschoten heeft recent besloten het omgekeerd afval inzamelen in te voeren. In 
oktober 2015 zal spreker met een aantal collega's gemeenten bezoeken waar het omge-
keerd afval inzamelen al langere tijd is ingevoerd. Zo kan de gemeente volop gebruikmaken 
van de kennis van andere gemeenten die al werken met het omgekeerd afval inzamelen. 
Ten aanzien van de enquête afvalinzameling heeft spreker diverse signalen ontvangen. Een 
aantal bewoners had een open enquête verwacht en voelde zich gestuurd bij een aantal vra-
gen. Het was beter geweest als de gemeente bij die vragen de koppeling had gelegd tussen 
de scenario's, zoals het college denkt dat omgekeerd inzamelen moet worden ingevoerd en 
de vragen die daarop betrekking hadden.  
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De responscijfers zijn binnen en er zijn 1200 compleet ingevulde enquêtes ontvangen. 
Meerdere inwoners hebben naast het invullen van de enquête een mail met toegevoegde 
opmerkingen gestuurd. Dat vormt een goede bron aan informatie die het college de raad niet 
zal onthouden. De gegevens worden op een kwalitatieve manier uitgewerkt. Het voorstel Af-
valinzameling is breder dan alleen de afvalinzameling want het gaat ook over kosten en 
techniek. Wat kan de gemeente wel of niet regelen en daarbij is niet onbelangrijk hoe de 
gemeente in de toekomst de inzameldoelstellingen zal halen. 
 
De heer Roskam zegt dat in de enquête twee vragen zijn gesteld die heel expliciet over het 
maken van keuzes gaan. De cijfers die daaruit komen zijn niet representatief.  
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat 4% van de mensen die bezig waren de enquête in 
te vullen zijn afgehaakt bij deze twee vragen. De enquête is niet bedoeld om na te gaan hoe-
veel mensen voor of tegen de nieuwe manier van afvalinzameling zijn, het gaat om de vraag 
wat mensen belangrijk vinden. 
Met betrekking tot de JOGG-aanpak zegt spreker dat in week 40 de uitnodigingen worden 
verstuurd aan de professionals om een eerste werkconferentie bij te wonen. Deze werkcon-
ferentie zal worden gepland eind oktober of begin november 2015. GroenLinks vraagt of de 
raad daar op enige manier bij kan worden betrokken. Hij zal deze vraag meenemen naar de 
deelnemers van de werkconferentie. Als deze leden er geen bezwaar tegen hebben dat 
raadsleden aanwezig zijn als toehoorder heeft spreker daartegen geen bezwaar. Het is wel 
belangrijk dat de deelnemers van de werkconferentie zich een goed beeld kunnen vormen 
van de problematiek in Leusden en of de JOGG-aanpak daarbij aansluit. 
 
Wethouder Dragt zegt dat de raad via de griffie een uitnodiging heeft gekregen voor een bij-
eenkomst over Amfors die binnenkort in de gemeente Baarn plaatsvindt. Hij heeft vernomen 
dat de Leusdense raadsleden zich nog niet hebben aangemeld voor deze bijeenkomst.  
Tijdens die bijeenkomst worden de raadsleden verder geïnformeerd. Daarna wordt een 
raadsvoorstel gemaakt. Door de veranderingen bij Amfors komen geen medewerkers in de 
gevarenzone. Alle mensen met een SW-indicatie en die bij het WSW-bedrijf zijn ingeschre-
ven zijn mensen waar de gemeente zorg voor moet houden en waarbij de gemeente zich 
aan zijn verplichtingen zal houden. Wellicht zijn er wel bedrijfsonderdelen die mogelijk ge-
outsourced kunnen worden. Op dat moment wordt gekeken wat de gevolgen zijn voor men-
sen die bij dat bedrijfsonderdeel werkzaam zijn. 
 
4. Vaststelling van de agenda  
De motie van de VVD over de zondagopenstelling bakkers wordt toegevoegd als agenda-
punt 7a. De motie vluchtelingen ingediend door alle fracties wordt geagendeerd als agenda-
punt 7b. 
 
De agenda wordt vastgesteld.  
 
5.  Van gemeentehuis naar gemeenschapshuis  
De heer Anten zegt dat de GroenLinksfractie het voorstel van gemeentehuis naar gemeen-
schapshuis steunt en hij denkt graag met het college mee bij de verdere uitwerking. Over het 
gemeentehuis is de laatste jaren veel gesproken. Veel Leusdenaren hebben er een mening 
over. Het gebouw zoals het er nu staat moet helaas worden afgeschreven omdat het wordt 
afgekeurd en renovatie kost veel geld. Het dorpsgezicht krijgt een ander aangezicht. Op de 
huidige locatie verrijst als alles doorgaat een nieuw gebouw bestaande uit appartementen en 
een begane grond waarin het nieuwe gemeenschapshuis wordt gevestigd. Wat hem betreft 
wordt het een karakteristiek gebouw dat voldoet aan de laatste duurzaamheidseisen. De 
functie van het gemeentehuis verandert. Daarom wordt gesproken over een gemeenschaps-
huis waarin plaats is voor alle gemeentelijke activiteiten maar ook voor maatschappelijke in-
stellingen en voor burgers die het maatschappelijk belang willen dienen. Het gaat om een 
multifunctioneel publiek- en woongebouw waarin nog allerlei variaties zijn aan te brengen. 
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Het lijkt een lastig verhaal maar bij nader inzien blijkt juist de combinatie met de appartemen-
ten voor een financieel gunstige synergie te zorgen. Voor ontwikkelaars kan dit een zeer 
aantrekkelijk plan zijn en zij mogen de appartementen exploiteren en zij zijn al zeker van de 
bezetting op de begane grond door de gemeente. De risico's voor de gemeente bij deze 
constructie worden verlegd van opdrachtgever naar opdrachtnemer. De gemeente verkoopt 
de grond en huurt de begane grond. De constructie vereist een waterdicht contract tussen 
opdrachtgever en opdrachtnemer. De gemeente moet borgen dat dit project voorziet in een 
goed evenwicht in het dekken van het risico en het mogelijke verdienpotentieel. Met een 
aantrekkende markt is dat niet alleen van de projectontwikkelaar maar dient het belang van 
de burgers in het oog te worden gehouden. De raad heeft aangegeven dat de exploitatielas-
ten niet hoger mogen worden. Deze worden vanwege de duurzaamheid meer beheersbaar. 
Een windmolen op het dak gaat nu te ver maar zonnepanelen acht hij wel mogelijk. Dit plan 
is geen op zichzelf staand project. GroenLinks-PvdA ziet in dit plan extra mogelijkheden om 
Leusden een kloppend hart te bezorgen. Het moet vooral een mooie woon- en werkplek 
worden aan een groen plein. De ontwikkelaar die deze opdracht krijgt moet zich bewust zijn 
van deze doelen. Hij vraagt daarom aandacht voor de volgende punten: GroenLinks-PvdA 
hecht er sterk aan dat 't Erf verkeersvrij wordt. Dat is ook van invloed op de belangstelling 
voor de appartementen. Wonen aan een plein is anders dan wonen aan een weg. Hij vindt 
dat in het programma van eisen vermeld moet worden dat de Smidse zo verkeersluw moge-
lijk wordt. De in- en uitgang van de nieuwe parkeergarage kan beter aan de Burgemeester 
van der Postlaan worden gesitueerd. Hij heeft hiervoor een motie opgesteld. De nieuwe par-
keergarage moet een zo groot mogelijke omvang krijgen. Deze kan dan worden gebruikt 
door de appartementenbewoners, medewerkers van de gemeente en het winkelend publiek. 
De volledige ruimte van het kavel kan worden benut voor de parkeergarage. 
GroenLinks-PvdA vraagt aandacht voor de bouwstijl en wil dat de begane grond een eigen 
uitstraling krijgt. Pas de bouwstijl aan aan de directe omgeving maar geef het wel een eigen 
karakter en houd rekening met de hoogte van de nieuwbouw. 
 
De heer Vos zegt dat hij tijdens de informatieronde heeft gesproken over de ingang van de 
parkeergarage aan de Burgemeester van der Postlaan. GroenLinks-PvdA spreekt over 't Erf 
verkeersvrij en de Smidse verkeersluw. Wil GroenLinks-PvdA dat nu gelijk al gaan regelen 
en hoe willen zij dat realiseren. Wordt er rekening gehouden met het vrachtverkeer dat de 
winkels moet bevoorraden?  
 
De heer Anten antwoordt dat daarvoor een oplossing moet worden gevonden. Hij wil dat in 
het plan dat wordt uitgezet naar de ontwikkelaars wordt meegenomen dat er plannen zijn om 
't Erf verkeersvrij te maken. De verkeersafwikkeling en de bevoorrading van bedrijven moet 
nog worden bekeken. 
 
De heer Vos vraagt of dit punt meegenomen kan worden in een klankbordgroep. 
 
De heer Anten denkt dat dit heel goed mogelijk is. Er zijn nog meer initiatieven onder meer 
vanuit het Hart van Leusden. Dat kan wellicht worden gecombineerd. 
 
De heer Van den Brink denkt dat dit onderwerp meer thuishoort bij het Hart van Leusden. 
Op de huidige locatie moet de ontwikkelaar een gebouw realiseren. Als 't Erf verkeersvrij 
wordt, is het alleen een probleem als de ingang van de parkeergarage direct aan het plein 
wordt gerealiseerd. Op de stedenbouwkundige tekeningen is de ingang voorlopig aan de 
rechterzijde van het nieuwe gebouw gepland. Hij laat het ontwerp van de ingang van de par-
keergarage over aan de architect. Een ander punt is dat GroenLinks-PvdA aangeeft dat de 
parkeergarage zo ruim mogelijk moet worden. Anderzijds moet de gemeente ook binnen de 
aangegeven financiële kaders blijven. Heeft GroenLinks-PvdA bij de verruiming van de par-
keergarage gedacht aan de financiële meerkosten? Een parkeerplaats in een parkeergarage 
kost minimaal € 10.000,00. Daarnaast moeten er in de kelder van het nog te realiseren ge-
bouw ook bergingen komen.  
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Spreker laat het aan de architect om een goede indeling voor de garage te maken. Hij wil op 
dit moment geen verdere uitbreiding van de parkeergarage opnemen waardoor deze meer 
zal kosten dan in het voorstel is opgenomen. De heer Anten sprak over het huren van de 
plint. In het voorstel staat dat de gemeente de plint koopt. 
 
De heer Anten wil in het ontwerp de ingang van de parkeergarage wel aan de architect over-
laten. Hij wil graag dat in het bestek de opdracht wordt geformuleerd dat er plannen zijn om 't 
Erf verkeersvrij te maken. Hij wil dat de planning voor de in- en uitgang van de parkeergara-
ge wordt opengelaten met daarbij de opmerking dat het plein verkeersvrij wordt. Als de ge-
meente wil dat de parkeergarage wordt verruimd moeten daarvoor ook middelen worden 
vrijgemaakt. Dat criterium moet dan worden meegenomen in de onderhandelingen met de 
ontwikkelaar. 
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 24 september 2015; 
 
overwegende dat: 

 het college model 3 als uitgangspunt neemt voor de verdere uitwerking van het gemeen-
schapshuis; 

 het college voornemens is direct na het raadsbesluit een aanbesteding te doen uitgaan; 

 de raad onder een aantal voorwaarden hiermee akkoord gaat; 
 
verzoekt het college: 

 in de stukken van het projectteam die voorgelegd worden aan de marktpartijen op te ne-
men dat in het te ontwikkelen ontwerp rekening wordt gehouden met het voornemen om 
het plein, waaraan het gemeenschapshuis wordt gevestigd autovrij te maken; 

 de ingang van de nieuw aan te leggen ondergrondse parkeergarage niet aan de zuid-
westkant te situeren, maar aan de Burgemeester van der Postlaan; 

 te voorkomen dat de Smidse extra verkeersbewegingen krijgt te verwerken; 

 te voorkomen dat er in dit stadium onomkeerbare acties worden ondernomen die in strijd 
zijn met het project Hart van Leusden; 

 
en gaat over tot de orde van de dag." 
 
De heer Van den Brink zegt dat in de motie staat dat de ingang van de parkeergarage aan 
de Burgemeester van der Postlaan moet komen. Haalt GroenLinks-PvdA die zin uit de motie 
of blijft dat een eis? 
 
De heer Anten antwoordt dat de ingang van de parkeergarage aan de Burgemeester van 
der Postlaan het meest voor de hand liggende alternatief is. Hij wil de ingang van de par-
keergarage in ieder geval niet aan de kant van het plein, dat is inderdaad een eis van 
GroenLinks-PvdA. 
 
De heer Genders vindt het jammer dat de discussie over het gemeentehuis verzandt in de-
tails. De heer Anten spreekt van huur van de plint. Dat is voor spreker een nieuw detail. Hij 
ziet het amendement daarover graag tegemoet. In het voorliggende besluit staat dat de ge-
meente overgaat tot koop van de plint. De VVD vraagt zich af of er een besluit wordt geno-
men met de juiste intenties omdat de GroenLinks-PvdA-fractie aangeeft dat de plint wordt 
gehuurd. 
  
De heer Anten heeft uit het voornemen van het college begrepen dat de plint wordt gehuurd. 
 
De voorzitter stelt voor dat de heer Anten straks nog even naar de tekst kijkt en dat hij nu 
zijn betoog voortzet. 
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De heer Anten vraagt aandacht voor de bouwstijl. Daar waar mogelijk kunnen misschien de-
len van het huidige gebouw worden ingepast in het nieuwe gebouw. Hij is blij met het risico-
inventarisatie die de wethouder heeft meegezonden. Voor alle aspecten die betrekking heb-
ben op de verhuizing heeft de gemeente geld gereserveerd. Het college verwacht dat er in 
Leusden behoefte is aan appartementen in de hogere prijsklassen. 
En dan het 'tochtgat', de toegangsweg naar 't Erf. Hij geeft aan dat daarvoor in overleg met 
de ontwikkelaar een oplossing gevonden moet worden. Een ontwikkelaar neemt de opdracht 
aan om geld te verdienen en niet om de kwaliteit van het dorpscentrum te verbeteren. De 
gewenste kwaliteit, stedenbouwkundige en architectonische randvoorwaarden, moeten door 
de gemeente worden omschreven. Hij wil dat de raad en de inwoners van Leusden daarbij 
zo intensief mogelijk worden betrokken. 
 
De heer Spijkerman zegt dat sinds 2009 wordt gesproken over de toekomst van het ge-
meentehuis. Aanvankelijk werd gekozen voor het opknappen van het gemeentehuis en groot 
onderhoud werd uitgesteld. In 2013 heeft het toenmalige college diverse scenario's ge-
schetst maar een besluit werd over de verkiezingen getild. Het nieuwe college moest op kor-
te termijn met een uitgewerkt voorstel komen omdat de gebruiksvergunning in oktober 2016 
verloopt. In april jl. zijn diverse scenario's gepresenteerd met de daarbij behorende financiële 
vertaling. Naast de genoemde varianten werd ook gekeken naar twee nieuwe varianten. De 
nieuwbouw van een 'huis van de gemeente' met daarboven appartementen. Ook is gekeken 
naar een variant met een baliefunctie in of rond de Hamershof met huisvesting voor het me-
rendeel van de ambtenaren in een vrijstaande kantoorlocatie. Een belangrijk kader was dat 
de exploitatielast niet hoger mocht zijn dan € 920.000,00 per jaar. De gemeenteraad stemde 
in met een onderzoek naar deze twee modellen en het daarbij behorende geschetste kader. 
D66 is blij met het collegevoorstel en de ambitie die het plan uitstraalt. Hij geeft vijf redenen 
waarom zijn fractie kan instemmen met de verdere uitwerking van model 3. 
 
De heer Vos hoort dat D66 zal instemmen terwijl de VVD een motie heeft aangekondigd 
waarin deze fractie vraagt om een referendum. 
 
De voorzitter geeft aan dat D66 daar in tweede termijn op kan reageren. 
 
De heer Spijkerman zegt dat de exploitatie van het nieuwe gemeenschapshuis goedkoper is 
dan de huidige huisvesting. Er komt een duurzaam gemeenschapshuis waarvan de exploita-
tielast € 70.000,00 per jaar lager is. Model 3 blijft ruim binnen de financiële kaders die de 
raad heeft opgesteld en de gemeente gaat jaarlijks minder betalen. Dat is voordelig voor de 
inwoners.  
Het gemeentehuis wordt een gemeenschapshuis. Sommigen storen zich aan deze benaming 
en hij zal daarom voortaan de neutralere term: huis van de gemeente gebruiken. Het nieuwe 
huis van de gemeente wordt een multifunctionele ruimte in het centrum van Leusden waar 
behalve de gemeente ook andere maatschappelijke organisaties een plek kunnen vinden. 
Ten derde wordt een woonfunctie toegevoegd aan het centrum van Leusden. Er komt ruimte 
voor 25 appartementen. Door naast de gemeentelijke functies ook andere maatschappelijke 
functies in het huis van de gemeente te plaatsen blijft er reuring in de Hamershof. 
Met de bouw van het huis van de gemeente wordt circa 2500 m² kantoorruimte uit de markt 
genomen. Daarmee geeft de gemeente een goed voorbeeld als het gaat om het verminderen 
van kantoorruimte. Tot slot krijgt de gemeente een flexibele huisvesting die toekomstbesten-
dig is. Het is goed de ruimte dusdanig in te richten dat deze ook voor andere doeleinden ge-
bruikt kan worden. Niemand weet hoe Leusden er over dertig jaar uitziet. 
 
De heer Genders vraagt hoe flexibel D66 de situatie inschat als de gemeente overgaat tot 
koop van de plint.  
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De heer Spijkerman antwoordt dat als de plint niet meer nodig is deze verkocht moet wor-
den. Hij kan nu niet aangeven welke situatie wellicht over dertig jaar speelt. Het voorliggende 
voorstel vindt hij beter dan de variant die de VVD voorstaat. 
D66 kan instemmen met het voorstel maar hij geeft aan dat hij de gang van zaken rond het 
rapport van de Monumentencommissie betreurt. De Monumentencommissie heeft tijd en 
moeite genomen voor het opstellen van een advies, daarom had het rapport bij de stukken 
moeten zitten. Hij spreekt het college aan op de inspanningsverplichting om voor de biljart-
vereniging een nieuw onderkomen te zoeken. 
D66 wil nadrukkelijk een lans breken voor een goede communicatie rond dit project. Inwo-
ners moeten deze nieuwe ontwikkeling zien als een kans voor het dorp. Er moet een gebouw 
komen met een duidelijke meerwaarde en dat bovendien de goedkoopste en meest toe-
komstbestendige oplossing is. Hij is blij dat het college de inwoners wil betrekken bij het op-
stellen van het beeldkwaliteitsplan. 
 
De heer Genders hoort graag hoe D66 de inwoners concreet wil betrekken bij de plannen. Is 
D66 bereid de inwoners daadwerkelijk inspraak te geven bij de plannen voor een nieuw huis 
van de gemeente. 
 
De heer Spijkerman antwoordt dat de burgers gevraagd kan worden hoe het huis van de 
gemeente eruit moet komen te zien. Bij de Biezenkamp is een klankbordgroep gevormd en 
zijn de bewoners ook betrokken bij de planvorming. In tweede termijn komt hij nog terug op 
de burgerparticipatie. Hij is blij met het voorstel en dat een besluit wordt genomen. Een be-
sluit dat minder geld kost, meer dienstverlening oplevert, dat zorgt voor reuring in de Ha-
mershof, meer flexibiliteit voor de toekomst oplevert en waarbij de ambtenaren een goed on-
derkomen krijgen dat aan alle voorwaarden voldoet. 
 
De heer Genders zegt dat de VVD staat voor een goede besluitvorming rond het gemeente-
huis. De VVD wil dat alle aspecten worden belicht. De VVD wil draagvlak in de samenleving. 
De VVD wil een zo sober en doelmatig mogelijke gemeentelijke huisvesting. De wethouder 
loopt ver voor de muziek uit en roept in de krant: "Leusden wil nieuwbouw" en 'Ik heb niets 
met dit gebouw". Er wordt een oproep op Facebook geplaatst zodat iedereen kan meepra-
ten. Het gaat om onvolledige en onjuiste informatie gericht op een beperkte groep mensen. 
De VVD constateert dat de wethouder de raad gebrekkig informeert over de monumentale 
status van het huidige pand en dat deze de raad niet uit zichzelf op de hoogte brengt van de 
waardenstelling van de Monumentencommissie. Een verslag van deze commissie wordt on-
der de pet gehouden en heet "vertrouwelijk". Hoe is dit te rijmen met de ambitie van het col-
lege waarbij wordt aangegeven dat zij voor de grootst mogelijke transparantie van bestuur 
zijn. Hoe ziet de raad zijn positie ten opzichte van het college. Als raadslid wil hij een gelijk-
waardige gesprekspartner zijn van het college zeker als het gaat om een besluit dat veel im-
pact heeft op Leusden en over veel geld gaat. Als het misgaat zit de samenleving de komen-
de dertig jaar met de ellende. Het beschikken over gelijke informatie is een vereiste. De raad 
heeft geen verordening die gaat over de informatieplicht van het college. De VVD constateert 
dat het vertrouwen in het college een dikke deuk heeft opgelopen. Dit betekent dat een zui-
vere discussie over het centrum van Leusden en het huidige markante pand niet mogelijk is. 
 
De heer Anten vraagt de heer Genders wie hij bedoelt als hij spreekt over "ons vertrouwen".  
 
De heer Genders antwoordt dat hij spreekt over het vertrouwen van de VVD. Hij is benieuwd 
hoe de andere fracties daarover denken. 
 
De heer Anten kan alleen voor zijn eigen fractie spreken. De GroenLinks-PvdA-fractie is 
goed geïnformeerd over de ontwikkelingen rond het gemeentehuis. De VVD is daar blijkbaar 
niet over geïnformeerd en hij vraagt de VVD hoe dit kan. 
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De heer Genders vraagt wanneer de heer Anten proactief en op tijd is geïnformeerd omtrent 
de waardenstelling van de Monumentencommissie. 
 
De heer Anten antwoordt dat het gaat om de ontwikkelingen ten aanzien van het  
gemeenschapshuis. 
 
De heer Genders heeft pas in een laat stadium het rapport van de Monumentencommissie 
ontvangen. De wethouder heeft tijdens de informatieronde een beknopte weergave gegeven 
van dit rapport. De raad was op dat moment niet op de hoogte van een waardenstelling van 
de Monumentencommissie. 
 
De heer Anten begrijpt dat de VVD aangeeft dat deze niet volledig op de hoogte was van de 
informatie vanuit de Monumentencommissie. Hij vraagt of de VVD de verdere informatie over 
de ontwikkelingen van het gemeenschapshuis wel heeft ontvangen. 
 
De heer Spijkerman vindt dat de heer Genders een karikatuur maakt van de situatie. In april 
jl. heeft de raad informatie van de wethouder ontvangen over een rapport van de Monumen-
tencommissie. Als de VVD dit rapport zo belangrijk, vindt vraagt hij waarom deze daar verder 
niets mee heeft gedaan. De VVD had er ook naar kunnen vragen. 
 
De heer Genders vraagt zich af waarom de raad het advies van de Monumentencommissie 
niet heeft ontvangen. De wethouder heeft enkele elementen uit de waardenstelling van de 
Monumentencommissie vermeld. De raad is niet op de hoogte gesteld dat er een waarden-
stelling is. 
 
De heer Spijkerman zegt dat de VVD doet voorkomen alsof er geen informatie is gegeven. 
 
De heer Genders zegt dat de wethouder de raad gebrekkig heeft geïnformeerd. De VVD 
heeft bij de wethouder gevraagd naar het draagvlak voor dit besluit. De wethouder verwijst 
naar het mandaat van het college. Een typisch voorbeeld van een regenteske houding van 
een college dat pretendeert de samenleving voorop te stellen. De mening in de samenleving 
is behoorlijk verdeeld. Hij mist bij de stukken het betoog dat de samenleving dit plan wil. 
Naar zijn mening is het draagvlak voor de sloop van dit pand en de bouw van een nieuw ge-
meentehuis onvoldoende belicht. Hij heeft er onvoldoende vertrouwen in dat de gemiddelde 
Leusdenaar behoefte heeft aan een nieuw gemeenschapshuis. De VVD betwijfelt of de coali-
tie wel de coalitie was geweest indien het gemeentehuis een onderscheidend thema was 
geweest tijdens de verkiezingen. Na de miljoenen voor de nieuwe sporthal is het genoeg. Er 
is nog onvoldoende zekerheid welke tekorten er in het sociaal domein zullen ontstaan. Nu 
akkoord gaan met dit voorstel brengt verregaande financiële en andere risico's met zich mee 
die nog niet in beeld zijn gebracht. Hij dient een motie in om de inwoners van Leusden te 
raadplegen over dit besluit. 
 
"De van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 24 september 2015; 
 
overwegende dat: 

 het college voorstelt het huidige gemeentehuis te slopen en een nieuw gemeentehuis te 
bouwen; 

 dit besluit grote en ingrijpende gevolgen omvat voor de inwoners in verband met de beno-
digde financiële investering, de langdurige financiële lasten, de huidige wijziging van func-
tie (gemeenschapshuis) en de zeldzame bouwstijl van het huidige huis; 

 een groot maatschappelijk draagvlak daarom essentieel is; 

 het nu onbekend is of dit maatschappelijk draagvlak er voldoende is omdat dit besluit 
geen onderwerp was van de verkiezingsprogramma's, er verder nauwelijks maatschappe-
lijk debat heeft plaatsgevonden en er afwijzende meningen te beluisteren zijn; 

 



 11 

verzoekt het college: 

 de kiesgerechtigde inwoners van Leusden op zo kort mogelijke termijn door middel van 
een volksraadpleging naar hun mening te vragen over het voorgenomen besluit; 

 daarbij de kiesgerechtigde inwoners ten minste de keuze voor te leggen tussen de vol-
gende opties: 
1. behoud van het huidige pand en een zo sober mogelijke renovatie; 
2. afstoten van het huidige pand, huur van een sobere en doelmatige kantoorlocatie en 

een kleine publiekswinkel met baliefunctie; 
3. sloop van het huidige pand en bouw van een gemeentehuis met functie gemeen-

schapshuis conform het collegevoorstel; 

 de juridisch en organisatorisch noodzakelijke acties te ondernemen dergelijke volksraad-
pleging mogelijk te maken; 

 een voorstel aan de raad te doen om de kosten van organisatie en uitvoering te dekken; 

 de uitkomsten van de volksraadpleging voor te leggen aan de raad, alvorens de raad een 
besluit neemt over het gemeentehuis; 

 
en gaat over tot de orde van de dag." 
 
De VVD vraagt de mening van inwoners over het voorgenomen besluit. De VVD wil een so-
bere en doelmatige huisvesting van de gemeente. Voor hem is het kader van een gemeen-
schapshuis te knellend en werkt dit kostenverhogend. Voor de VVD mag het allemaal wat 
minder want de effecten van de financiële crisis zijn nog steeds voelbaar in de samenleving. 
Nu een nieuwe ivoren toren neerzetten is een slecht signaal. De VVD wil het huidige pand 
renoveren of naar een leegstaande kantoorlocatie verhuizen. Goede dienstverlening kan ook 
vanuit een kleine publieke frontoffice. 
 
De heer Van den Brink vraagt wat de invulling van dit gebouw wordt als de gemeente ver-
huist naar een leegstaande kantoorlocatie. Er blijft dan een leegstaand kantoorgebouw ach-
ter dat niet voldoet aan de huidige veiligheidseisen. Het is een energieslurpend gebouw. 
Denkt de VVD dat er een koper gevonden kan worden die het gebouw laat staan en ook wil 
gebruiken? De tijd die wordt gebruikt om daarover na te denken, kost veel geld. De VVD 
staat toch voor een goed financieel beleid? Het college heeft de mogelijkheden om een win-
kelpand als frontoffice te huren onderzocht. 
 
De heer Genders antwoordt dat de raad daarover kan discussiëren. Hij geeft aan dat de 
aanvullende functies binnen het huis van de gemeenschap een knellend kader zijn. Daar is 
de VVD niet voor. 
 
De heer Van den Brink zegt dat de gemeente dan vertrekt uit het huidige gebouw waardoor 
er in het centrum van Leusden een leegstaand kantoorgebouw komt dat zal verpauperen. 
 
De heer Genders vraagt of de heer Van den Brink naar het eerste deel van zijn betoog heeft 
geluisterd. Er is nog geen discussie gevoerd over de eventuele monumentale waarde van dit 
pand. Het is ook nog niet bekend wat het draagvlak is onder de inwoners voor dit voorgeno-
men besluit.  
De VVD staat voor: 

 Transparante besluitvorming waarbij alle aspecten bekeken worden. 

 Draagvlak in de samenleving.  

 Een zo sober en doelmatig mogelijke huisvesting van de gemeentelijke diensten. 
Hij constateert dat aan bovenstaande voorwaarden op dit moment niet wordt voldaan. Daar-
om zal de VVD tegen dit voorstel stemmen. 
 
De heer Vos zegt dat het gemeentehuis op is. In het verkiezingsprogramma van het CDA is 
daarover gezegd: wat moet er gebeuren met het gemeentehuis.  
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Het moet worden opgeknapt, moderner en energiezuiniger worden gemaakt. Dat moet kos-
tenneutraal gebeuren. Hij ziet graag een bundeling van maatschappelijke organisaties in een 
vitaal centrum. Het gemeentehuis kan daaraan ruimte geven. 
Het CDA heeft in de samenleving rondvraag gedaan over het huidige gemeentehuis. Men-
sen die daar verstand van hebben, hebben aangegeven dat het niet verstandig is dit ge-
meentehuis te renoveren. Het gemeentehuis opnieuw inrichten zal duurder zijn dan het hui-
dige plan dat nu voorligt. Het CDA heeft vanaf het begin aangegeven dat de exploitatie van 
een nieuw gemeentehuis niet meer mag kosten dan het huidige gemeentehuis. Het huidige 
plan, inclusief kapitaallasten, afschrijving en rente is goedkoper dan renovatie. Hij hoort 
graag de reactie van de wethouder op de motie over het referendum. 
In de informatieronde heeft de raad al een toezegging gekregen over de vorming van een 
klankbordgroep. 
 
De heer Genders vraagt of het CDA van mening is dat er voldoende draagvlak in de samen-
leving is voor het voorliggende voorstel. 
 
De heer Vos antwoordt dat veel inwoners op het CDA hebben gestemd en die inwoners 
hebben notie kunnen nemen van het verkiezingsprogramma van zijn fractie. In het voorstel 
ziet hij herkenning van hetgeen in het verkiezingsprogramma is verwoord. 
Dat tijdens de informatieronde naar voren kwam dat bepaalde informatie voor de raad niet 
beschikbaar was, verdient niet de schoonheidsprijs. 
De biljartvereniging is met de wethouder in gesprek over een vervangende locatie. Dat baart 
hem zorgen. De biljartvereniging is ook een sportvereniging en hij gaat ervan uit dat de wet-
houder van Sport ook zijn uiterste best zal doen voor deze vereniging. 
In het nieuwe gemeenschapshuis zullen meerdere maatschappelijke organisaties onderdak 
krijgen. Er is ook een schoolbestuur dat zich zal vestigen in het gemeenschapshuis. Waarom 
het schoolbestuur wel en de biljartvereniging niet? Wellicht zijn er nog andere maatschappe-
lijke instanties die willen aanhaken bij dit project.  
 
De heer Genders is benieuwd welke boodschap het CDA het college meegeeft ten aanzien 
van de biljartvereniging. Hij hoort geen concreet voorstel waarin het college de opdracht 
krijgt iets te doen voor de biljartvereniging. 
 
De heer Vos antwoordt dat hij eerst de reactie van de wethouder wil afwachten. Spreker 
deelt de mening van de GroenLinks-PvdA-fractie over de ingang voor de nieuwe parkeerga-
rage. Het is wellicht verstandiger om de ingang van die garage te verplaatsen naar de Bur-
gemeester van der Postlaan. Het CDA wil ruimte laten om dat effectief te organiseren.  
 
De heer Van den Brink vraagt waarom het college iets gaat doen met het huidige gemeen-
tehuis. De reden daarvoor is eenvoudig, het gebouw voldoet in 2016 niet meer aan de veilig-
heidseisen. Een forse ingreep is noodzakelijk. Dit is een goed moment om na te denken hoe 
het college een gemeentehuis vorm wil geven in de huidige tijd. Kan het gemeentehuis wor-
den omgebouwd tot een gemeenschapshuis. Op deze manier kan de gemeente goede 
dienstverlening richting de burgers borgen. De raad heeft een belangrijk uitgangspunt gefor-
muleerd: de jaarlijkse kosten mogen niet hoger zijn dan de kosten van het huidige gemeen-
tehuis. In het voorjaar 2015 is de raad geïnformeerd over de mogelijkheden om het huidige 
gebouw conform de wet- en regelgeving en achterstallig onderhoud in stand te houden. Mo-
del 1 gaat hiervan uit. Er worden geen aanpassingen gedaan ten behoeve van het gemeen-
schapshuis en duurzaamheidsmaatregelen. Gevolg daarvan is dat de energiekosten hoog 
blijven en de gemeente achterblijft met een gebouw dat te groot en inefficiënt is. Model 2 is 
net als model 1 maar dan wel met een investering voor een gemeenschapshuis op de bega-
ne grond. Hierdoor zijn alleen duurzaamheidsmaatregelen mogelijk op de begane grond. De 
kantoorverdiepingen blijven daardoor inefficiënt. De jaarlijkse kosten stijgen boven het be-
drag dat door de raad is vastgesteld. 
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Model 3 gaat uit van herontwikkeling met op de begane grond een gemeenschapshuis en 
daarboven woningen. Daardoor zijn ruime duurzaamheidsmaatregelen mogelijk. In een 
voorgaande raadsvergadering is het college via een motie verzocht onderzoek te doen naar 
de uitvoerbaarheid van model 3. Een tweede motie vroeg om een andere optie te betrekken 
bij de uitwerking van de oplossingsrichtingen. De frontoffice zou dan gescheiden mogen 
worden van de backoffice. De frontoffice moest dan wel op een centrale plaats in de ge-
meente komen. De exploitatiekosten mogen niet hoger zijn dan de huidige exploitatiekosten. 
Beide moties zijn door de raad unaniem aangenomen. Het college heeft in het kader bij het 
raadsvoorstel en in de bijlagen uitvoerig uitleg gegeven over beide mogelijkheden. Uit bijlage 
1 blijkt dat bij het uit elkaar halen van de front- en backoffice er geen geschikte ruimte leeg 
staat die voldoet aan de eisen voor de huisvesting van een dergelijke organisatie. Deze op-
lossing treedt buiten de financiële kaders. Als extra punt noemt hij de mening van de onder-
nemingsraad: "het opsplitsen van afdelingen of scheiden van front- en backoffice doet af-
breuk aan de integraliteit en snelheid van handelen en de kwaliteit die de ambtelijke dienst 
aan het bestuur en samenleving biedt. De beleving van het 'wij'-gevoel door het samenzijn 
op één locatie wordt door ons gekoesterd en draagt bij aan de kracht van de organisatie". 
De herontwikkeling op de huidige locatie heeft grote voordelen: 

 Het vloeroppervlak wordt kleiner dus is er geen geforceerde leegstand. Het vloeropper-
vlak gaat terug van 6500 naar 3500 m². Hierdoor ontstaat onttrekking van kantoormeters. 
De kosten zullen lager zijn dan de huidige kosten.  
De huidige kosten bedragen € 920.000,00. Bij nieuwbouw zijn de kosten de eerste twintig 
jaar gemiddeld € 850.000,00. 

 Het geeft invulling aan de gewenste samenwerking met andere organisaties. De combina-
tie met woningen zorgt gedeeltelijk voor de financierbaarheid van het gemeenschapshuis.  

 De organisatie wordt bij elkaar gehouden. 

 Er worden woningen toegevoegd in het marktsegment waarin Leusden vraag naar is. 
De totale investeringslast, inclusief kosten voor tijdelijke huisvesting bedragen ongeveer 
€ 9,2 miljoen. Hier gaat een vrijvallende onderhoudsreservering en een grondopbrengst van 
circa € 2 miljoen vanaf. Deze investering wordt in veertig jaar totaal afgeschreven en die af-
schrijfsom wordt gereserveerd. Na veertig jaar is het investeringsbedrag weer beschikbaar. 
De exploitatiekosten blijven dus binnen het financiële toetsingskader van € 920.000,00. 
Hiermee voldoet het college aan de eis van de raad om de jaarlijkse kosten niet te laten stij-
gen. De fractie van de ChristenUnie-SGP steunt het collegevoorstel. Hij spreekt de hoop uit 
dat het nieuwe gemeentehuis zowel de goedkeuring van de medewerkers als van de inwo-
ners zal krijgen. Tot slot hoopt hij dat de biljartvereniging in goed overleg met ambtenaren tij-
dig een nieuw onderkomen zal vinden. 
 
Wethouder Overweg zegt dat hij het betreurt dat het verslag van de Monumentencommissie 
niet is meegestuurd naar de fracties. Hij biedt daarvoor zijn excuses aan. 
De aanleiding voor dit voorstel is de veiligheid van het huidige gebouw. De kaders zijn sober 
en doelmatig, een gemeenschapshuis en doelmatigheid. Als er nog andere kaders komen, 
moeten deze eerst worden vastgesteld. Dit plan past binnen de gestelde kaders. De fractie 
van GroenLinks-PvdA vraagt naar het beeldkwaliteitsplan. Dat plan komt nog. Als het voor-
liggende besluit wordt genomen gaat het college daarna aan de slag met het beeldkwaliteits-
plan. Op dat moment worden de inwoners erbij betrokken. Of dat via een klankbordgroep 
gaat is nu nog niet bekend. Het college zoekt naar een vorm om zoveel mogelijk mensen bij 
de plannen voor een gemeenschapshuis te betrekken. 
Onder het gebouw komen parkeerplaatsen voor de bovenliggende appartementen. Als het 
aantal parkeerplaatsen wordt uitgebreid moet de raad daarvoor extra geld beschikbaar stel-
len. 
Er is verwarring ontstaan over de huur of aankoop van de plint. Het college wil de plint aan-
kopen omdat gemeenten goedkoop geld kunnen lenen. Op het laatste moment heeft het col-
lege ervoor gekozen de plint te kopen. Het college zal er over nadenken om de communica-
tie huis aan huis te verspreiden. De burgers weten dat de gemeente nadenkt over een nieuw 
gemeentehuis.  
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Hoe de burgers verder betrokken kunnen worden en uitleg krijgen over de financiële conse-
quenties, moet nog verder worden uitgewerkt. De gemeente is bereid via informatieavonden 
uitleg aan de burgers te geven. 
Spreker zegt toe dat het college zijn best zal doen een goed onderkomen te vinden voor de 
biljartvereniging. 
De VVD heeft aangegeven dat zij onvoldoende informatie heeft ontvangen. Spreker vraagt 
wat de VVD op dit moment nog mist aan informatie. Het college heeft getracht de raad zo-
veel mogelijk informatie te geven zonder aan de aanbesteding te komen. 
 
De heer Genders zegt dat de raad inmiddels voldoende is geïnformeerd inzake de waarde-
bepaling van de Monumentencommissie. Op dit moment is er geen informatieachterstand 
maar er is te weinig informatie over het draagvlak onder de inwoners. 
 
Wethouder Overweg zegt dat dit een politieke discussie is. Het college heeft in april jl. de 
bewoners uitgenodigd, er is een Facebookpagina aangemaakt en er wordt veelvuldig over 
het onderwerp getwitterd. Aan omwonenden is toegezegd dat zij worden betrokken bij de 
plannen. Hij hoort graag wat het college nog meer moet doen om mensen te betrekken. Het 
CDA heeft het gremium klankbordgroep genoemd maar het college wil de inspraak graag 
breder trekken. De raad zal in november 2015 nog een zienswijze kunnen geven op het 
beeldkwaliteitsplan. Andere instanties, zoals de Wensboom zijn van harte welkom in het 
nieuwe gemeenschapshuis. Als andere maatschappelijke instellingen willen aanhaken bij het 
gemeenschapshuis waarvoor zij vierkante meters nodig hebben, wordt dat lastiger. 
 
De heer Vos geeft aan dat de GGD graag een intensieve samenwerking heeft met Lariks-
laan2. Dat zou een interessante partner kunnen zijn. 
 
Wethouder Overweg antwoordt dat hij in het bestuur van de GGD zit. Hij heeft nog geen ge-
luiden gehoord dat de GGD op zoek is naar een locatie. Mensen die een centrale functie 
vervullen, zijn aanwezig in het gemeenschapshuis.  
 
De heer Anten is blij verrast dat de VVD een motie indient voor een referendum. VVD in 
Leusden staat niet bekend als een partij van wie een dergelijk initiatief snel wordt verwacht. 
De VVD staat niet bekend als een echte inspraakpartij. Hij gaat ervan uit dat het om een se-
rieuze motie gaat. Hij gaat ervan uit dat de VVD zich heeft verdiept in de voor- en nadelen in 
de procedures om een dergelijk referendum te organiseren.  
 
De heer Genders vraagt niet om een referendum maar om een volksraadpleging. Bij een re-
ferendum moet van tevoren een verordening worden vastgesteld en bij een volksraadpleging 
hoeft dat niet. Alle juridische risico's welke de heer Anten noemt, zijn daarbij niet relevant. 
 
De heer Anten zegt dat er wel een voorbereiding aan een volksraadpleging voorafgaat. 
Spreker heeft een avond zitten googelen om kennis te nemen van de ervaring van andere 
gemeenten. 
 
De heer Genders zegt dat de motie door de VVD tijdig is ingediend. Hij gaat ervan uit dat de 
heer Anten zich voldoende heeft kunnen verdiepen in de komst van deze motie.  
 
De heer Anten zegt dat de opkomst bij een volksraadpleging gemiddeld ligt tussen de 19 en 
50%. Als Leusden een volksraadpleging houdt, is van maximaal van de helft van de bevol-
king bekend wat zij ervan vindt. Heeft de VVD zich verdiept in de kosten van een dergelijke 
volksraadpleging? Hij vraagt zich af of de VVD daar geld voor over heeft. In de motie van de 
VVD wordt gesproken over drie opties die onderzocht moeten worden. Het is bekend dat 
voor optie 2 uit de motie geen meerderheid is in deze raad. Daarmee wordt het lastig optie 2 
op te nemen in de volksraadpleging.  



 15 

De raad bepaalt gezamenlijk de vraagstelling van een volksraadpleging. De termijn en de 
kosten die gepaard gaan met een volksraadpleging zouden wel eens roet in het eten kunnen 
gooien. 
 
De heer Genders zegt dat de kosten voor een volksraadpleging minder zijn dan de kosten 
voor een referendum. De kosten voor een referendum bedragen ongeveer € 150.000,00. 
Omdat het om een majeure investering gaat, is de VVD van mening dat dat een gerecht-
vaardigde investering is. De kosten van een volksraadpleging zijn minder dan 1,5% van de 
gehele investering voor het gemeenschapshuis. Dat er nooit eerder een volksraadpleging is 
gehouden is geen reden om de inwoners van Leusden deze te onthouden. De raad heeft wel 
gesproken over de drie opties in de motie maar de inwoners zijn niet op de hoogte van deze 
opties. 
Als de motie wordt ingediend met daarin alleen de keuze voor optie 1 en 3 zal de fractie van 
GroenLinks-PvdA de motie dan steunen? In dat geval vraagt hij om een korte schorsing om 
de motie te kunnen aanpassen. 
 
De heer Anten zegt dat de heer Genders heel voortvarend denkt. Spreker heeft gezegd dat 
de twee eerder genoemde opties een reële formulering is om aan bewoners voor te leggen. 
Het is niet de gewoonte om bij een volksraadpleging een optie van een bepaalde fractie voor 
te leggen aan de inwoners. 
 
De heer Genders wil graag van de inwoners horen dat zij kunnen instemmen met dit voor-
stel. Als dat zo is, heeft de VVD daar vrede mee. 
 
De heer Van den Brink zegt dat de VVD een volksraadpleging wil houden over het gemeen-
tehuis. Dit voorstel valt hem rauw op zijn dak omdat daarover nog niet eerder is gesproken. 
De VVD wil dat de burgers zich uit kunnen spreken over dit voorstel. De fractie van de Chris-
tenUnie-SGP ging ervan uit dat na de raadsvergadering van 21 mei jl. de voltallige raad het 
eens was over de twee opties die moesten worden uitgewerkt. Het college heeft de opties 
onderzocht en de optie van de VVD is afgevallen vanwege de kosten en omdat er geen ge-
schikte ruimte is in het winkelcentrum voor een frontoffice. Spreker heeft in zijn eerste termijn 
ook het standpunt van de ondernemingsraad genoemd. De fracties hebben de eigen achter-
ban gehoord en het gemeentehuis heeft in alle verkiezingsprogramma's gestaan. Het coali-
tieakkoord heeft duidelijk ingezet op een gemeenschapshuis. De VVD heeft ingezet op een 
kleiner frontoffice maar daarin kunnen niet alle onderdelen van een gemeenschapshuis wor-
den gehuisvest. Tevens is deze optie duurder en niet conform de uitgangspunten van de 
raad. In het verkiezingsprogramma van de VVD staat dat het gemeentehuis een nieuwe be-
stemming moet krijgen. Wat is die bestemming en wat gaat dat kosten? De tijd dringt en uit-
stel van de plannen kost nog meer geld. De VVD zegt in de krant: er moet iets gebeuren met 
het gemeentehuis. Wat moet er dan gebeuren? 
Het is te makkelijk om te zeggen dat bewoners zich hierover uit moeten spreken. Dat kost 
veel tijd en alle plannen zoals die nu voor liggen, staan op de website van de gemeente. Als 
het gemeentehuis elders wordt gehuisvest aan wie moet het huidige pand dan worden afge-
stoten?  
 
De heer Genders zegt dat de VVD een volksraadpleging wil omdat is gebleken dat er bij de 
inwoners veel weerstand is tegen dit plan. Om vast te stellen of er draagvlak aanwezig is, wil 
de VVD de Leusdense inwoners raadplegen. Hij vindt het onterecht dat de heer Van den 
Brink ervan uitgaat dat de Leusdense inwoners deze keuze niet begrijpen. De VVD is voor 
optie 5. Hij ziet de functie van het gemeenschapshuis als een knellend kader dat kostenver-
hogend werkt. Hij wil een discussie voeren over het kader. Hij vraagt of de ChristenUnie- 
SGP-fractie in het algemeen tegen het raadplegen van de Leusdense bevolking is. Bij een 
frontoffice in het winkelcentrum wordt ervan uitgegaan dat daar ook de baliefunctie van La-
rikslaan2 in wordt gehuisvest. 
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De heer Spijkerman zegt dat de heer Genders aangeeft dat hij veel geluiden hoort dat in-
woners het niet eens zijn met de plannen. Kan hij deze geluiden concretiseren. Kan de VVD 
getallen noemen. 
 
De heer Genders wil om die cijfers concreet te maken een volksraadpleging houden. Hij 
heeft aan het begin van zijn betoog aangegeven dat de VVD verschillende reacties in de 
media ziet en hoort vanuit zijn eigen achterban. Het gaat hem niet om het aantal reacties 
maar hij hoort weinig tegengeluiden waaruit blijkt dat er draagvlak is voor de bouw van een 
nieuw gemeentehuis. 
 
De heer Van den Brink zegt dat de reacties in de krant niet geheel juist zijn. Er worden in de 
media bedragen genoemd zonder dat de achtergrond daarvan bekend is. De gemeente in-
vesteert in een gebouw waarvoor zij een hypotheek afsluit. De inwoners van Leusden, die 
volgens de VVD hoog zijn opgeleid, kunnen deze stukken terugvinden op de website van de 
gemeente. Heeft de VVD daar reacties op ontvangen vanuit de samenleving? 
 
De heer Genders wil dat dit standpunt aan de inwoners van Leusden wordt uitgelegd en dat 
er dan om draagvlak wordt gevraagd. 
 
De heer Anten vraagt aan de heer Genders vraagt of de mensen naar aanleiding van artike-
len in de krant hebben gereageerd op het referendum of op het begrip volksraadpleging. Is 
het verschil tussen een referendum en een volksraadpleging uitgelegd aan de inwoners. 
 
De heer Genders vraagt wat in dit verband de relevantie is in dat verschil. De VVD heeft ge-
zocht naar een modus waarbij de inwoners van Leusden snel kunnen worden geraadpleegd. 
Dat kan via een volksraadpleging en niet via een referendum. Het organiseren van een refe-
rendum kost minimaal een jaar en hij is het met het college eens dat er snel een besluit moet 
worden genomen over het huidige gemeentehuis. 
 
De heer Vos is bij dat de wethouders hun best gaan doen in de zoektocht naar een alterna-
tieve locatie voor de biljartvereniging. Hij is blij dat het college met de samenleving gaat kij-
ken hoe hun betrokkenheid bij de plannen wordt vormgegeven. Hij is blij met het excuus van 
de wethouder. Het gaat wel om een huis waar vooral diensten worden aangeboden. Hij heeft 
al eerder aangegeven dat hij van mening is dat de diensten van Voilà daarbij niet aansluiten. 
Hij vraagt het college te overwegen een visie op diensten te formuleren. Hij gaf al eerder aan 
dat een groot deel van het gemeentelijke budget naar de zorg gaat. Het lijkt hem zinvol die 
diensten te centreren. 
 
De heer Spijkerman zal de motie van GroenLinks-PvdA-fractie niet steunen. Deze motie 
hoort meer thuis bij het onderwerp Hart van Leusden. Hij is verrast over de motie van de 
VVD ten aanzien van het referendum. Hij vindt het een positief punt dat de VVD het belang 
inziet van burgerparticipatie. Het is jammer dat in alle voorgaande jaren waarbij de VVD de 
grootste partij was er nooit een referendumverordening is gemaakt. D66 zal graag meewer-
ken aan het opstellen van een referendumverordening. Het houden van een referendum voor 
deze kwestie is wat hem betreft een voorbeeld van politiek opportunisme. In het verleden 
heeft de VVD nooit aangegeven een referendum te willen inzetten. D66 vindt dat een refe-
rendum nu niet opportunistisch ingezet moet worden door een politieke partij die haar zin niet 
krijgt. De VVD denkt door de inzet van een referendum een goed middel gevonden te heb-
ben alsnog haar zin door te drijven. De VVD heeft tijdens het hele proces over het gemeen-
tehuis meegepraat en heeft ingestemd met een onderzoek naar de varianten. De VVD had in 
een eerder stadium, bijvoorbeeld bij de verkiezingen, kunnen aangeven dat zij een referen-
dum wilde houden over het gemeentehuis. D66 vindt dat het gemeentehuis, met alle moge-
lijke verschillende varianten, een slecht onderwerp is voor een referendum. Hij vindt dat een 
dergelijk complex project als een referendum niet als middel door een politieke partij moet 
worden ingezet om de zin door te drijven. 



 17 

Spreker vraagt zich af waarom de VVD tegen het collegevoorstel is terwijl in hun verkie-
zingsprogramma staat: de VVD wil een efficiëntere huisvesting voor de gemeente. In de ge-
presenteerde variant wordt duidelijk blijk gegeven van een efficiëntere huisvesting. Verder 
staat in het verkiezingsprogramma van de VVD dat het huidige gemeentehuis een nieuwe 
bestemming krijgt. Daaraan wordt met dit plan voldaan. Tot slot zegt de VVD in haar pro-
gramma dat moet worden gestreefd naar kostenminimalisatie. Met dit voorstel is de gemeen-
te aanmerkelijk goedkoper uit. De VVD schetst veel doemscenario's maar wellicht dat een 
goede uitleg over de financiering en de jaarlijkse kosten de heer Genders wellicht op andere 
gedachten kan brengen. Misschien dat de wethouder deze uitleg kan geven. 
 
De voorzitter denkt dat dit niet nodig is. 
 
De heer Genders hoort van geen enkele fractie een zwaarwegende reden om de bevolking 
van Leusden een volksraadpleging te onthouden. Hij hoort vooral onduidelijkheid over het te 
nemen besluit. D66 geeft aan dat de VVD aanstuurt op een volksraadpleging omdat zijn frac-
tie zijn zin niet krijgt. Hij vindt die opmerking kort door de bocht en hij neemt afstand van de 
woorden van D66 die zijn ingebracht tijdens deze vergadering. De reden dat het besluit zo 
ingewikkeld is, is geen reden om af te zien van een volksraadpleging. Daarmee wordt de 
Leusdense bevolking tekortgedaan. Hij kan niet anders dan herhalen waarvoor de VVD staat 
en dat is een duidelijk besluit op basis van goede informatie. Hij brengt de motie wel in 
stemming omdat hij de inwoners de gelegenheid wil geven een oordeel uit te brengen over 
het voorliggende voorstel. 
 
Wethouder Overweg antwoordt dat de Voilà al langer met de gemeente samenwerkt. Er zijn 
meerdere partijen gevraagd diensten aan te bieden in het gemeenschapshuis maar zij waren 
niet bereid te investeren in dit huis. Op dit moment zijn er geen partijen bekend die zich nog 
willen aansluiten bij het gemeenschapshuis. 
Als de motie van de VVD over de volksraadpleging wordt aangenomen neemt de risicopara-
graaf enorm toe. Het tempo wordt uit het project gehaald en als voor een alternatief wordt 
gekozen lopen de kosten uit de hand.  
Spreker roept de fractie van GroenLinks-PvdA op om in de motie niet aan te geven dat de 
inrit moet worden verlegd naar de Burgemeester van der Postlaan. Een belegger zal met de 
gemeente meedenken zodat ingang zo wordt gesitueerd dat deze goed aansluit bij de plan-
nen van Hart van Leusden. 
 
De heer Genders zegt dat hij blij is met de excuses van de wethouder. 
 
De heer Anten trekt de motie in en is blij met de reactie van de wethouder. 
 
Het voorstel wordt met 16 stemmen voor – CDA, GroenLinks-PvdA, ChristenUnie-SGP en 
D66 – aangenomen. 
 
De motie wordt met 4 stemmen voor – VVD – verworpen.  
 
Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 

 model 3 als uitgangpunt te nemen voor verdere uitwerking; 

 marktpartijen uit te nodigen inhoudelijke/financiële aanbiedingen te doen voor het reali-
seren van een woongebouw met een plint die kan voorzien in de huisvesting van het 
gemeenschapshuis, inclusief een koopsom voor deze plint; 

 een werkkrediet beschikbaar te stellen van € 450.000,00 voor de voorbereiding en uit-
voering van de markt uit vraag en de eventueel te verstrekken rekenvergoeding; 

 begrotingswijziging nr. 2015-1026 vast te stellen. 
  
 6. Verordening Speelautomatenhal Leusden 2015   
Mevrouw Mellink zegt dat een strikte verordening voorligt.  
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De wethouder heeft dat ook al aangegeven tijdens de informatieronde. Er wordt slechts een 
speelautomatenhal toegestaan binnen een zeer beperkt gebied. De wethouder heeft in de 
informatieronde duidelijk aangegeven dat het toestaan van een speelautomatenhal binnen 
dat gebied voortkomt uit veiligheidsoverwegingen en om overlast voor de inwoners van 
Leusden te voorkomen. De VVD kan zich in deze argumenten vinden. Zij vindt het verant-
woord dat de wethouder eerst wil kijken hoe Leusden van nul naar één speelautomatenhal 
gaat. Zij vraagt of de wethouder de raad periodiek wil informeren over de effecten en bijzon-
derheden over deze speelautomatenhal. Leusden heeft te maken met een aantal zeer com-
petitieve ondernemers en de VVD is benieuwd welke afweging de burgemeester zal maken 
bij de keuze voor het vergeven van de vergunning. Wellicht kan de burgemeester nadat zij 
haar afweging heeft gemaakt de raad hierover informeren. 
 
De heer Van Halderen zegt dat het opstellen van de verordening Speelautomatenhal een 
voorbeeld is van regelgeving waarbij de belangen van het ondernemen, de belangen van de 
bewoners en de openbare orde en veiligheid in het geding zijn. De motie die D66 tijdens de 
raadsvergadering van 21 mei 2015 heeft ingediend en waarin deze randvoorwaarden zijn 
beschreven, werd jammer genoeg door de raad verworpen. Nu blijkt dat die voorwaarden 
voor het overgrote deel door het college zijn overgenomen en in het raadsvoorstel zijn ver-
werkt. D66 is zeer content met dit voorstel en zal voor het raadsvoorstel stemmen. 
 
Mevrouw Pouwels zegt dat in het hele land bekend is dat de ChristenUnie en SGP altijd te-
gen de komst van een casino zijn. Zij is dus tegen een speelautomatenhal vanwege het risi-
co op verslaving en geldproblemen en omdat de Bijbel en hen voorhoudt dat zij verantwoord 
met geld en bezit om moeten gaan. Zij is bang voor overlast omdat zij een casino in een dorp 
als Leusden niet vindt passen. Haar standpunt is bij de raad bekend. Zij wil wel een aantal 
andere standpunten met de raad delen. Zij weet zich niet alleen gesteund door haar eigen 
achterban, ook mensen uit de achterban van andere fracties hebben haar laten weten dat 
een casino niet past in Leusden. De leden van de ChristenUnie en SGP bezoeken zelden of 
nooit een casino. Toch heeft een aantal fractieleden een bezoek gebracht aan het casino 
van Van der Valk in Tiel en van Krijco in Amersfoort. De bezoeken zijn anoniem afgelegd zo-
dat zij met eigen ogen konden zien hoe het er in een casino aan toegaat. Een paar bevindin-
gen, deze gelden niet beide locaties, het gaat vooral om de indruk die daar is opgedaan: 

 De ontvangst is vriendelijk en klantgericht. 

 De klanten die zij op zaterdagavond rond 22.00-23.00 uur aantroffen waren geen hotel-
gasten op zoek naar een gezellig avondje uit, maar jongemannen in snelle auto's. 

 De eerste gast die zij sprak verloor € 400,00 in vijf minuten. 

 Overal liggen kartonnen kaartjes zodat de gasten meerdere speelkasten in één keer kun-
nen bespelen. Gasten worden qua eten en drinken goed in de watten gelegd, zodat zij 
langer blijven zitten. 

 Voor de hulpverlening liggen er folders, het personeel heeft geen boodschap aan huilende 
mensen die hun hele uitkering in één keer hebben vergokt (Tiel). 

 Het is niet gezellig, ieder zit in zijn eigen wereld met een gokkast te communiceren. 

 In Amersfoort gaat het om een casino vooral voor de buurtbewoners, de klanten waren 
bekenden. Hier kun je erg makkelijk naar binnen lopen en het casino is heel laagdrempe-
lig. 

Haar conclusie: een wereld vol eenzame mensen die als zij geluk hebben winst maken maar 
vooral voor een belangrijk deel van hun geld worden afgeholpen. 
De ChristenUnie-SGP wil deze business niet faciliteren en neemt verantwoordelijkheid voor 
de kwetsbare mensen in de samenleving. Eigen keuzes maken is belangrijk maar het is 
goed dat de overheid de burgers beschermt tegen gevaren. Uiteindelijk draait de overheid 
voor de consequenties op. 
Zij kan ook neuzen tellen. De verordening voor het toestaan van een speelautomatenhal lijkt 
een meerderheid te krijgen. In de verordening staan maatregelen opgenomen die de schade 
enigszins beperken, zoals de minimumleeftijd van 21 jaar, het convenant met een zorgaan-
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bieder en de gebiedsbeperking. Zij wil geen casino in het winkelgebied. Zij wil de drempel 
voor dergelijk vermaak zo hoog mogelijk houden. Het college zal nog beleidsregels opstel-
len. Zij gaat ervan uit dat het college daarin de nodige serieuze aandacht zal schenken aan 
afspraken rond alcoholgebruik in en om het casino en de openingstijden. Zij vraagt de wet-
houder om een toezegging voor dit punt. 
De meerderheid van de gekozen volksvertegenwoordigers wil een casino in Leusden. Er 
wordt een democratisch besluit genomen maar voor de ChristenUnie-SGP-fractie is het een 
zwarte bladzijde. Het raakt haar diep dat de gemeente een dergelijke bedrijfstak binnenhaalt. 
Deze bedrijfstak past niet bij de Leusdense maat en kan veel leed veroorzaken. Zij vindt het 
onbegrijpelijk dat de Leusdense raad met zijn volle verstand deze bedrijfstak binnenhaalt. Zij 
doet een laatste oproep en geeft aan dat de raad nog kan tegenstemmen. Zij wil Leusden 
graag op een passende wijze recreatief op de kaart zetten en wil graag overgaan naar het 
volgende agendapunt. 
 
De heer Anten zegt dat de GroenLinks-PvdA-fractie zich in grote mate in het raadsvoorstel 
kan vinden. In het voorstel en de verordening vindt hij de punten terug die de raad het afge-
lopen jaar heeft uitgewisseld. Leusden is eraan toe om op een volwassen manier met haar 
burgers en bezoekers om te gaan. De Samenleving Voorop betekent dat ondernemers en 
burgers hun eigen grenzen mogen aangeven en met elkaar waarden en normen bewaken. 
De politiek draagt verantwoordelijkheid voor de randvoorwaarden, voor het algemene be-
lang, de openbare orde en eerlijke kansen voor iedereen. Het is in ieders belang als onder-
nemers hun bedrijf uitoefenen op een professionele en verantwoorde manier. Naar zijn in-
schatting is de speelautomatenbranche de laatste jaren gegroeid en zijn zij gesteld op een 
goede reputatie. De GroenLinks-PvdA-fractie steunt het collegevoorstel om te starten een 
speelautomatenhal in Leusden. Op deze manier kunnen burgers wennen aan deze vorm van 
recreëren. De ondernemer kan wennen aan Leusden en bekijken of zijn onderneming vol-
doende levensvatbaarheid heeft. Na een evaluatie behoort een tweede hal eventueel tot de 
mogelijkheden. Hij vindt de locatie aan de rand van het dorp heel begrijpelijk. De locatie kan 
profiteren van een regionale aantrekkingskracht. Er zijn ook berichten dat de vestiging van 
een speelautomatenhal in een winkelcentrum voordelen biedt uit oogpunt van het te beste-
den geld per bezoek, de vervanging van leegstand, meer sociale controle en geen alcohol-
gebruik. Hij dient een amendement in om de bij de verordening behorende kaart aan te pas-
sen. 
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 24 september 2015; 
 
ondergetekenden stellen voor het volgende amendement op de conceptverordening voor, 
door Artikel 2 lid 2 te wijzigen in: 
"De burgemeester kan voor maximaal één speelautomatenhal vergunning verlenen, in het 
gebied zoals aangegeven op de bij deze verordening behorende en als zodanig gewaar-
merkte kaart, dan wel in winkelcentra in Leusden." 
 
en de bij de verordening behorende kaart hierop aan te passen." 
 
Toelichting: 
Uit onderzoek is gebleken dat per bezoek aan een speelautomatenhal in een winkelcentrum 
gemiddeld de helft minder geld wordt uitgegeven dan bij een bezoek aan een perifere vesti-
ging. Verdere leegstand in de winkelcentra is een acute zorg en kan op deze wijze weer 
worden gevuld. Een vestiging in een winkelcentrum zorgt voor meer sociale controle dan een 
speelautomatenhal in een perifere omgeving. Uitbreiding naar het winkelgebied biedt gelijke 
kansen aan alle aanbieders van een speelautomatenhal. In een speelautomatenhal in een 
winkelcentrum wordt geen alcohol geschonken. 
 
Voor welke vestigingsplaats ook wordt gekozen voor hem blijft het belangrijk dat de exploi-
tant een convenant aangaat met een aanbieder uit de verslavingszorg. 
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De heer Piersma zegt dat de heer Anten aangaf dat een aantal van zijn wensen zijn gehono-
reerd in dit voorstel. Een van de wensen uit een eerdere motie van de fractie van Groen-
Links-PvdA ten aanzien van het vestigingsgebied was dat dit niet kon in een woonwijk of 
winkelcentrum. Nu zegt de heer Anten dat hem andere berichten bereiken en zijn die berich-
ten dan voldoende om tot een geheel ander kader te komen.  
 
De heer Anten antwoordt dat dit klopt. 
 
Mevrouw Mellink zegt dat in het amendement van de heer Anten staat dat het meer kansen 
biedt aan ondernemers. Er wordt gesuggereerd dat de huidige verordening een onderscheid 
maakt tussen ondernemers. Zij vraagt waarom ondernemers meer kansen krijgen als het 
vestigingsgebied breder wordt getrokken. Als laatste punt in het amendement wordt aange-
geven dat er geen alcohol wordt geschonken op een centrumlocatie. Dit argument wordt ge-
bruikt als voordeel voor een centrumlocatie. Dat vindt zij een verwarrende veronderstelling. 
Als een organisatie aangeeft dat er minder geld wordt besteed op een centrumlocatie mag 
dit niet voldoende zijn om deze stelling in te brengen als onderzoek. 
 
De heer Anten zegt dat zich inderdaad meerdere aanbieders hebben aangediend. Iedere 
aanbieder heeft een eigen karakter. Daarbij zitten aanbieders die gewend zijn in een winkel-
centrum te ondernemen. Er is informatie bekend dat voor vestigingen in een winkelcentrum 
andere zaken spelen dan bij een speelautomatenhal in de periferie. Daarom wil hij gelijke 
kansen bieden aan beide ondernemers.  
 
Mevrouw Mellink is benieuwd waar de heer Anten de informatie vandaan haalt dat er andere 
bestedingspatronen zijn op perifere locaties. Zij heeft ook de sheet van de ondernemer ge-
zien waarin staat dat er minder geld wordt uitgegeven in een centrumlocatie. Deze informatie 
kan niet worden aangemerkt als onderzoek voor een centrumlocatie. De VVD heeft liever 
geen speelautomatenhal in het centrum van Leusden. Zij heeft vernomen dat er geen voor-
keur is voor een centrumlocatie. Heeft de heer Anten behalve de informatie van een onder-
nemer nog meer informatie om te onderbouwen dat in een centrumlocatie minder geld wordt 
besteed dan op een locatie in de periferie. Waar haalt de heer Anten deze gegevens van-
daan? 
 
De heer Anten heeft kennisgenomen van de mening van verschillende ondernemers. Van 
beide ondernemers heeft hij een bepaalde indruk gekregen en aan de hand daarvan heeft 
zijn fractie besloten om ondernemers een mogelijkheid te bieden zich te vestigen in een win-
kelcentrum. Alle informatie die hij van ondernemers heeft ontvangen heeft hij meegenomen 
in zijn afweging. 
 
De heer Van Halderen zegt dat in de gemeente voor de winkelopeningstijden een verorde-
ning is gemaakt. Moet een casino binnen het winkelcentrum zich aan die openingstijden 
houden?  
 
De heer Anten vindt dat een casino zich aan die winkelopeningstijden moet houden. In de 
verordening staat dat de burgemeester dat toetsingscriterium mee kan nemen in haar afwe-
gingen. 
 
De heer Van Halderen zegt dat een speelautomatenhal in dat geval dan om 21.00 uur moet 
sluiten. 
 
De heer Anten heeft geen ervaring met deze vorm van recreatie. Hij kan zich voorstellen dat 
bezoekers overdag een dergelijke gelegenheid binnenlopen. Als een speelautomatenhal zich 
moet houden aan de winkelopeningstijden is het aan de betreffende ondernemer of hij daar 
genoegen mee neemt. 
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Mevrouw Mellink zegt dat de verordening zoals deze voorligt door de wethouder goed is on-
derbouwd. Daarin staat dat vanuit veiligheidsoverwegingen en het voorkomen van overlast 
voor burgers is gekozen voor een locatie in het buitengebied. Zijn de criteria zoals veiligheid 
en overlast gewaarborgd als wordt gekozen voor een centrumlocatie. 
 
De heer Anten antwoordt dat de sociale controle bij een vestiging in een winkelcentrum 
waarschijnlijk groter is dan bij een vestiging in de periferie. Het spreekt vanzelf dat exploitant 
zich inspant om overlast tegen te gaan. Verder acht hij het van belang dat de betreffende 
ondernemer personeel in Leusden zal werven en dat deze mensen met een grote afstand tot 
de arbeidsmarkt kansen bieden. De minimale toegangsleeftijd van 21 jaar is van belang om 
de gebruiker tegen zichzelf te beschermen. Hij wil Dekracertificering verplicht stellen voor el-
ke ondernemer die zich in Leusden vestigt. Indien zich meerdere exploitanten melden, moet 
een keuze worden gemaakt. Voor de vergunning moet de ondernemer aan meerdere wette-
lijke eisen voldoen die ambtelijk worden getoetst. Daar bovenop kan de burgemeester aan-
vullende eisen stellen aan de in te dienen vergunningsbescheiden. De GroenLinks-PvdA-
fractie gaat uit van het principe dat een ondernemer een gezond bedrijfsklimaat nastreeft. Bij 
de afweging om vergunning te verlenen aan een van de optanten verzoekt hij de burgemees-
ter het alcoholbeleid mee te nemen in haar overwegingen. Hij is van mening dat er geen al-
cohol mag worden geschonken in de hal waar de speelautomaten staan. Alcohol en gokken 
kunnen elkaar negatief beïnvloeden. Hiervoor dient hij een motie in. 
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 24 september 2015; 
 
overwegende dat: 

 in Leusden een speelautomatenhal tot nu toe niet is toegestaan; 

 er verschillende aanvragen liggen om een speelautomatenhal te openen in Leusden; 

 de raad onder een aantal voorwaarden een speelautomatenhal wil toestaan; 
 
verzoekt het college: 

 dat indien zich meerdere exploitanten aandienen, de burgemeester bij de vergunning-
aanvraag mede in haar overweging zal betrekken: 

 het alcoholbeleid van de onderneming in de speelhal waar de speelautomaten staan, 
omdat wij van mening zijn dat gokken en alcohol elkaar negatief kunnen beïnvloeden; 

 
en gaat over tot de orde van de dag." 
 
Mevrouw Mellink vindt de overweging in de motie verwarrend. Daarin staat dat alcohol en 
gokken elkaar negatief beïnvloeden. Daarmee wordt gesuggereerd als een bezoeker meer 
alcohol drinkt hij minder zal gokken. Zij denkt dat de indiener van de motie dit criterium posi-
tief bedoelt. Met deze motie worden de kaders die de burgemeester heeft beperkt. Waarom 
is het noodzakelijk deze beperking in een motie vast te leggen. Ondernemers hebben een 
wettelijke plicht om te stoppen met het schenken van alcohol op het moment dat een bezoe-
ker beschonken oogt. Is de heer Anten daarvan op de hoogte? 
 
De heer Anten ziet het kader als een extra aspect om in de overweging mee te nemen. Hij 
antwoordt dat deze wettelijke plicht hem bekend is. 
 
De heer Van Halderen leest dat de burgemeester bij de vergunningaanvraag mede in haar 
overwegingen zal betrekken: het alcoholbeleid van de onderneming in de speelhal waar de 
speelautomaten staan. Een slimme ondernemer zal misschien een aparte ruimte openen 
waar alcohol geschonken kan worden. Heeft de heer Anten deze optie meegenomen? 
 
De heer Anten antwoordt dat hij ook deze optie heeft meegenomen. Het gaat erom dat op 
de speelautomaat geen alcohol staat. Bezoekers moeten daarvoor naar een aparte ruimte. 
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De heer Van Halderen vraagt of de heer Anten er dan van uitgaat dat dat de bezoekers na-
dat zij wat gedronken hebben niet meer teruggaan naar de speelhal. Is dat niet wat naïef?  
 
De heer Anten kan het spoor van die mensen niet volgen maar er moet een onderscheid 
gemaakt worden tussen speelhal en alcoholgebruik.  
 
Mevrouw Mellink zegt dat de jeugd heel vindingrijk is. Zij kunnen zelf alcohol meebrengen 
en die buiten de speelhal nuttigen. Als de speelhal dan is gevestigd in een centrumlocatie 
denkt zij dat de eerder genoemde overlast negatief wordt beïnvloed. Is de heer Anten het 
daarmee eens?  
 
De heer Anten kan dat niet beoordelen. Hij begrijpt dat de VVD niet voor een speelhal op 
een centrumlocatie is. 
 
Mevrouw Mellink veronderstelt dat er onvoldoende draagvlak is binnen de achterban van de 
VVD voor een centrumlocatie. De huidige verordening biedt veel garanties voor veiligheid en 
minder overlast voor omwonenden en dat zijn voor de VVD belangrijke aspecten in de huidi-
ge verordening. 
 
De heer Anten zegt dat Leusden door steeds meer toeristen wordt bezocht en ook de inwo-
ners van Leusden kunnen op zijn tijd wel een verzetje gebruiken. Als dit op een maatschap-
pelijk verantwoorde wijze gebeurt moet de vestiging van een speelautomatenhal in Leusden 
een eerlijke kans krijgen. Hij wenst het college succes bij het maken van een keuze en ver-
trouwt erop dat Leusden een extra attractie krijgt waar op een verantwoorde wijze ontspan-
ning wordt geboden. 
 
De heer Piersma dankt het college voor het voorstel. Hij vraagt of Leusden in dit geval is 
gebaat met een gokhal. Het coalitieakkoord vraagt hier niet om. De Leusdense verkiezings-
programma's vroegen hier ook niet om. Het CDA-programma heeft wel aandacht gevraagd 
om gokverslaving tegen te gaan. Hij heeft nog geen betoog gehoord waarom de Leusdense 
bevolking een speelautomatenhal zou willen. Inmiddels verschijnen er al advertenties in de 
krant. Hij had niet verwacht dat een college, waarin de ChristenUnie-SGP is vertegenwoor-
digd, zou komen met een voorstel voor een speelautomatenhal. Een wethouder die niet 
meer doet dan het innemen van een minderheidsstandpunt gedoogt volgens hem de komst 
van een speelautomatenhal in Leusden.  
 
Mevrouw Pouwels zegt dat de wethouder in de krant duidelijk zijn minderheidsstandpunt 
heeft verwoord. Wat had de wethouder nog meer kunnen doen? 
 
De heer Piersma zegt dat de ChristenUnie-SGP had kunnen aangeven dat zolang deze 
fractie is vertegenwoordigd in het college een dergelijk voorstel niet bespreekbaar is. De ove-
rige coalitieleden hadden het minderheidstandpunt dan kunnen steunen maar de Christen-
Unie-SGP heeft dat spel niet gespeeld. 
 
Mevrouw Pouwels heeft er bewust voor gekozen in dit kader geen achterkamertjespolitiek te 
spelen. Dat was misschien bij voorgaande colleges wel gebruikelijk en haar fractie heeft er-
voor gekozen deze keuze in de openbaarheid aan de raad te laten. Zij heeft vanaf het begin 
haar standpunt duidelijk in de raad weergegeven. Iedereen weet dat de fractie van de Chris-
tenUnie-SGP tegen de komst van een speelautomatenhal is. 
 
De heer Piersma begrijpt dat het college een achterkamer is geworden. Hij spreekt de Chris-
tenUnie-SGP aan op de besluitvorming van het college. Hij ging ervan uit dat in het college 
de ChristenUnie-SGP een veel steviger standpunt zou innemen. Nu is er geen daad gesteld 
en als dit standpunt in het college wordt ingenomen is dat geen achterkamertjespolitiek. 
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Mevrouw Pouwels vindt het niet eerlijk op deze manier politiek te bedrijven. Zij kan met deze 
stellingname terug naar de eigen achterban. Zij heeft een duidelijk standpunt over de vesti-
ging van een speelautomatenhal. Het CDA heeft haar fractie daarin niet gesteund.  
 
De heer Anten vraagt naar het standpunt van het CDA. 
 
De heer Piersma heeft zijn punt gemaakt. De kracht van Leusden is het dorpse karakter, de 
groene kwaliteiten en het mooie buitengebied. Het ligt in de buurt van een stad met stedelijke 
kwaliteiten en daar is tot nu toe de recreatie en het toerisme op gebaseerd. Het is niet mak-
kelijk om een speelautomatenhal toe te laten binnen de gemeente Leusden. Het mag niet in 
het centrum. De toegang mag niet te laagdrempelig zijn. Het college doet zijn best een gok-
hal toe te laten die zich meer richt op de regio dan op de inwoners van Leusden. Uiteindelijk 
is een grote speelhal interessant voor de uitbater. Een convenant tegen gokverslaving is in-
teressant maar als er vooral publiek van buiten Leusden wordt getrokken is het niet interes-
sant een convenant met Larikslaan2 te sluiten. Het aantal automaten, 100 tot 200 vindt hij 
heel veel. Het CDA vindt een speelautomatenhal een stedelijke activiteit. In kleinere ge-
meenten beschikken speelhallen over het algemeen over 80 tot 100 automaten. Leusden 
kiest voor een grote speelautomatenhal en hij vraagt zich af of dat echt de Leusdense maat 
is. Hij is van mening dat dit geen recreatieve activiteit is die bij Leusden past. De fractie van 
GroenLinks-PvdA vraagt in de motie alcohol te scheiden van de speelautomatenvloer. Op-
lossingen om alcohol en gokken te scheiden leiden al gauw tot een schijnoplossing. De 
CDA-fractie is van mening dat de voorgestelde gokhal niet past bij Leusden. Het past niet 
binnen het lokale beleid. Het past niet vanwege de omvang en het past niet bij de kernkwali-
teiten van Leusden. Een gokhal heeft geen aantoonbare recreatieve meerwaarde en het 
CDA meent dat hiermee de kat op het spek wordt gebonden. Het CDA stemt niet in met het 
voorstel. 
 
Wethouder Dragt heeft een aantal concrete vragen en opmerkingen gehoord. Voor het alco-
holgebruik en de openingstijden worden beleidsregels opgesteld. In die beleidsregels worden 
vragen gesteld aan de ondernemer over zijn alcoholbeleid en de openingstijden. De manier 
waarop de ondernemers daaraan invulling geven, zal worden meegenomen bij de beoorde-
ling welke ondernemer de vergunning zal krijgen. Een van de uitgangspunten daarbij is de 
Dekracertificering en het convenant met de verslavingszorg. De fractie van GroenLinks-PvdA 
gaat uitgebreid in op de locatie. Het college is van mening dat een centrumlocatie meer over-
last oplevert voor bewoners. Met deze verordening is gezocht naar een toevoeging van het 
recreatieve aanbod in Leusden. Uiteraard is het groene recreatieve aanbod voor Leusden 
heel belangrijk. Die bezoekers wil Leusden graag blijven bedienen. Er is in toenemende ma-
te behoefte aan andere vormen van recreatie. Mensen zoeken naar andere vormen van 
vermaak. Leusden wil daaraan tegemoetkomen. Een locatie in het centrumgebied heeft een 
ander karakter. Een locatie in het centrumgebied is gericht op winkelend publiek. Een locatie 
in de periferie wordt meer gezien als een recreatieve voorziening die wordt aangeboden aan 
de bezoekers van Leusden. Dat was in eerste instantie de insteek van het college. Het colle-
ge raadt een locatie in het centrumgebied af. Spreker meent dat een ondernemer niet zal 
kiezen voor een locatie waar minder omzet wordt behaald. Als het klopt dat een locatie in het 
centrumgebied leidt tot minder omzet per bezoeker wordt dat gecompenseerd doordat er 
meer bezoekers komen. De vraag is of dit wenselijk is. De meerderheid van het college kiest 
voor de insteek dat bezoekers bewust kiezen voor een bezoek aan een speelautomatenhal 
en dat zij niet worden verleid door een dergelijke voorziening binnen een winkelcentrum. 
Het college vindt het van belang dat de ondernemer een alcoholbeleid heeft waarmee hij ex-
cessen voorkomt. De situatie zoals de ChristenUnie-SGP heeft geschetst vindt het college 
niet wenselijk. Daarvoor wordt de Dekracertificering gevraagd en daarom zijn er ook regels 
voor verslavingsbeleid opgenomen in de verordening. Als alcohol daadwerkelijk moet wor-
den gescheiden van gokken wijst hij erop dat er in Leusden acht horecagelegenheden zijn 
die allemaal twee gokkasten hebben staan. Als de raad deze opstelling consequent door-
voert moet voor die horecagelegenheden ook een alcoholverbod gelden.  
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Dat alcohol en gokken niet bij elkaar passen kan een mening zijn maar spreker is van me-
ning dat bijvoorbeeld alcohol en sport ook niet bij elkaar passen. Toch wordt in veel sport-
kantines alcohol geschonken. Het college is van mening dat bezoekers en ondernemers 
hierin een eigen verantwoordelijkheid hebben. Spreker ontraadt de motie van de Groen-
Links-PvdA-fractie over het alcoholgebruik. Hij geeft aan dat het college de raad periodiek 
zal informeren over de gang van zaken ten aanzien van de speelautomatenhal. De burge-
meester zal de raad inzicht geven van haar afwegingen ten aanzien van de beleidsregels. 
 
De heer Anten trekt de motie alcoholgebruik in. Hij is van mening dat er diverse onder-
zoeken zijn die de negatieve uitwerking tussen alcohol en gokken bevestigen. Het college 
neemt dit signaal heel serieus. Het amendement Speelautomatenverordening trekt hij in om-
dat hiervoor te weinig draagvlak is. 
 
De Verordening speelautomaten wordt met 13 stemmen voor – GroenLinks-PvdA, D66 en 
VVD – aangenomen. 
 
Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:  

 de speelautomatenverordening Leusden 2015 vast te stellen; 

 de tarieventabel behorende bij de legesverordening 2015 als volgt te wijzigen; 
I Titel 1 van de tarieventabel wordt als volgt gewijzigd: 

1.6.3.4 het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van: 
1.6.3.4.1 een aanvraag tot het verlenen van een exploitatievergunning, als bedoeld in 

artikel 2 van de speelautomatenverordening Leusden 2015 € 2.000,00; 
 1.6.3.4.2 een aanvraag tot wijziging van de exploitatievergunning als bedoeld in 

1.6.3.4.1 € 160,00; 
II Inwerkingtreding: 

 de eerste wijziging van de tarieventabel behorende bij de Legesverordening 2015 treedt in 
werking met ingang van de eerste dag na die van de bekendmaking. 

 
7. Notitie toeristenbelasting 
Mevrouw Pouwels steunt het raadsvoorstel. Zij onderschrijft het standpunt dat toeristenbe-
lasting wordt ingezet als algemene belasting en niet als doelbelasting. De opbrengst is vrij 
besteedbaar en gaat voor een deel naar zaken die direct gerelateerd zijn aan toerisme. Ech-
ter de ondernemingen die de toeristenbelasting moeten innen hebben hier wel een probleem 
mee. In omliggende gemeenten wordt geen toeristenbelasting geheven. Daarnaast is voor 
hen niet duidelijk hoe de geheven belasting terugvloeit naar de sector. Zij verzoekt het colle-
ge met de ondernemers uit de hotelbranche en de recreatieve sector in gesprek te gaan over 
hoe de jaarlijkse geïnde toeristenbelasting beter kan worden geïntensiveerd. Zij vraagt de 
branche meer inspraak te verlenen en die mee te laten denken over de besteding van deze 
belasting. Iedereen heeft er belang bij dat Leusden goed op de kaart wordt gezet. Het is be-
langrijk dat gezamenlijk wordt gekeken hoe Leusden het best gepromoot kan worden. Wel-
licht is het mogelijk dat een breder recreatiefonds wordt opgezet waar meer mensen geld in 
kunnen storten. Ondernemers die gebaat zijn bij een aantrekkelijk Leusden kunnen dan een 
bijdrage leveren. Zij heeft een motie voorbereid maar voordat zij deze indient, wil zij eerst 
een reactie van de andere fracties en de wethouder afwachten. 
 
De heer Van Herpen zegt dat in het coalitieakkoord onder het hoofdstuk Financiën staat: 
"Wij onderzoeken op welke wijze de toeristenbelasting kan worden ingezet om het toerisme 
in de gemeente Leusden te intensiveren." De wetgever heeft de gemeenten een aantal be-
lastingtoeslagen toegekend op basis waarvan gemeenten via heffingen van belastingen in-
komsten kunnen verwerven. Naast de toeristenbelasting is er de hondenbelasting en de ozb-
belasting. Daarnaast ontvangt de gemeente een bijdrage uit het Gemeentefonds en wordt de 
afvalstoffenheffing als doelbelasting geheven. De toeristenbelasting, hondenbelasting en 
ozb-belasting zijn geen doelbelastingen. Deze zijn bedoeld om de gemeentelijke kas te vul-
len en de gemeenteraad oordeelt over de bestemming van deze belastingen.  
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Het budgetrecht van de gemeenteraad zorgt ervoor dat deze een integrale afweging maakt 
om gelden beschikbaar te stellen. De GroenLinks-PvdA-fractie deelt de visie van het college 
om het karakter van de toeristenbelasting niet te wijzigen. Bij de vaststelling van de begroting 
bepaalt de gemeenteraad welk beleid wordt gefinancierd uit de algemene middelen. Er is 
niets op tegen om overleg te voeren met ondernemers uit de toeristensector over een moge-
lijke besteding van de opbrengsten uit de toeristenbelasting. Goede ideeën kunnen een plek 
krijgen in de voorstellen bij de Begrotingsbehandeling. De fractie van GroenLinks-PvdA 
steunt de zienswijze van het college zoals is vastgelegd in de notitie Toeristenbelasting. Hij 
vindt de aangekondigde motie van de ChristenUnie-SGP-fractie overbodig.  
 
De heer Roskam zegt dat de naam toeristenbelasting kennelijk een misvatting is. De notitie 
legt uit dat de gemaakte keuze legaal is. De toeristenbelasting hoeft niet te worden gebruikt 
voor het toerisme. Tijdens de informatieronde heeft de wethouder aangegeven dat het fiets-
pad van Leusden naar Achterveld mooi is voor de toeristen. Spreker vindt dat een drogre-
den. Het fietspad is aangelegd voor de veiligheid van de inwoners. Dat was het primaire 
doel. Als er geen toeristenbelasting meer wordt geheven geeft dat een gat in de begroting. 
Als het college niet bereid is het geld te gebruiken voor toerisme stelt hij voor deze belasting 
te laten vervallen. In de directe omgeving, zoals de gemeente Amersfoort, wordt deze belas-
ting niet meer geheven. 
 
Mevrouw Pouwels vraagt wat de heer Roskam bedoelt met de besteding van het geld aan 
toerisme. Er zijn veel zaken die toerismegerelateerd zijn maar er spelen ook zaken mee die 
van belang zijn voor het algemeen belang. Het is bijna niet te doen om aan te geven op wel-
ke punten het geld toeristisch gerelateerd wordt besteed. 
 
De heer Roskam zegt dat er veel wordt gesproken over toerisme. Er wordt veel gesproken 
met ondernemers over toerisme. Ondernemers willen de toeristenbelasting niet afschaffen 
maar zij willen meepraten over de besteding van de belastinggelden. Als zij niet mogen 
meepraten over de besteding zijn de ondernemers van mening dat deze belasting beter af-
geschaft kan worden. Hij had gehoopt dat de ChristenUnie-SGP-fractie met deze motie het 
collegevoorstel niet zou steunen. De VVD is van mening dat als het belastinggeld niet wordt 
gebruikt voor toerisme het een inkomstenbron is die voor veel andere doeleinden gebruikt 
kan worden. Zo heeft de wethouder het voorstel ook ingestoken. Dat gaat de VVD te ver en 
daarvoor is de toeristenbelasting niet bedoeld. De toeristen betalen voor het gebruik van re-
creatieve voorzieningen. De VVD is er geen voorstander van dat deze middelen worden toe-
gevoegd aan de algemene middelen. 
 
Mevrouw Pouwels vraagt aan de heer Roskam hoe hij denkt dat andere gemeenten omgaan 
met inkomsten uit de toeristenbelasting. Besteden die gemeenten de toeristenbelasting al-
leen aan de toeristische sector? Daar gelooft zij niet in. Met haar motie geeft zij het college 
vrijheid in de besteding van de toeristenbelasting en wil zij het in dezen geen beperking op-
leggen. 
 
De heer Van Halderen begrijpt dat de VVD wil dat de toeristenbelasting wordt afgeschaft. 
Als dat zo is, neemt hij aan dat deze opvatting al langer leeft binnen de VVD. Waarom is die 
belasting in eerdere colleges, waar de VVD deel van uitmaakte, niet afgeschaft. 
 
De heer Roskam heeft daar geen antwoord op. Hij spreekt over een collegevoorstel dat nu 
voorligt. Daarnaar kijkend vindt hij dat het college de toeristenbelasting niet op de juiste ma-
nier gebruikt. Er zijn andere gemeenten die de toeristenbelasting hebben afgeschaft. Dat wil 
niet zeggen dat deze gemeenten niets doen voor toerisme. Leusden vraagt om toerisme en 
int daarvoor belasting maar is niet van plan om het effectief in te zetten voor de toeristen. 
 
De heer Van Herpen zegt dat de hondenbelasting eerder ook in de raad is besproken. Des-
tijds is voorgesteld deze belasting alleen aan de honden te besteden.  
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Als de VVD voor afschaffing van de toeristenbelasting is, heeft de heer Roskam vast wel een 
dekking voor de € 150.000,00 inkomsten die de gemeente misloopt door de afschaffing van 
deze belasting. Hij neemt aan dat de VVD dan met een ozb-verhoging komt. 
 
De heer Roskam antwoordt dat de hondenbelasting nog aan de orde zal komt. Hij heeft 
geen oplossing voor de inkomstenderving door het afschaffen van de toeristenbelasting. 
Heeft geen motie voorbereid voor de afschaffing van de toeristenbelasting omdat zijn fractie 
graag de discussie wilde aangaan over de toeristenbelasting. Hij begrijpt dat door de af-
schaffing van de toeristenbelasting er voor dit jaar een begrotingstekort ontstaat maar als 
hiermee bij de begrotingsbehandeling rekening wordt gehouden hoeft dat geen probleem te 
zijn. Hij wil alleen de discussie aangaan waarvoor de toeristenbelasting nu wordt gebruikt en 
dat heeft niets te maken met toerisme. 
 
De heer Van Halderen zegt dat de D66-fractie zich kan vinden in het voorstel. Hij vindt het 
een sympathieke gedachte dat ondernemers kunnen meepraten over de intensivering van 
het toerisme in Leusden. Het gaat te ver om de ondernemers te laten bepalen hoe het geld 
van de toeristenbelasting moet ingezet. Binnen citymarketing en de promotiecommissie 
wordt het toerisme al veelvuldig besproken. Hij wil eerst de visie van de wethouder afwach-
ten alvorens D66 hierover een besluit neemt. 
 
De heer Piersma vindt dat er een verstandig voorstel voorligt. Er verandert niets. De coalitie 
heeft in het coalitieakkoord vastgelegd dat de algemene toeristenbelasting een doelbelasting 
zou moeten zijn. Volgens dit voorstel hoeft dat niet. Een toerist maakt gebruik van de open-
bare ruimte, voorzieningen en cultuurhistorische attracties. Het CDA vindt het goed dat de 
toeristenbelasting wordt gebruikt voor investeringen in de leefbaarheid van Leusden. Het 
CDA steunt het voorstel. Later in het jaar kan wellicht nog een wijziging worden aangebracht 
in de besteding van de toeristenbelasting. Scouting Manitoba heeft ingesproken over de toe-
ristenbelasting. Is het wel nodig om op de goedkope overnachtingsvoorziening van de scou-
ting toeristenbelasting te heffen.  
 
De heer Roskam vraagt of het CDA instemt met het voorstel dat de toeristenbelasting wordt 
doorgeleid naar de algemene middelen en dat het CDA daarover in november 2015 verder 
wil praten. 
 
De heer Piersma antwoordt dat als er een oplossing moet komen voor scouting Manitoba dit 
op een later tijdstip besproken moet worden. Verder steunt hij het collegevoorstel. Als Leus-
den zich kan presenteren met een kwalitatief goede openbare ruimte trekt dat toeristen. Daar 
profiteren de ondernemers ook van. De toeristen profiteert van de algemene investeringen 
van de gemeente. 
 
Wethouder Dragt zegt dat de toeristenbelasting wordt gezien als een heffing die wordt opge-
legd aan mensen die tijdelijk in het dorp verblijven. Zij kunnen van alle voorzieningen in het 
dorp gebruikmaken. Het is geen belasting naar ondernemers die aanbiedingen doen om toe-
risten te trekken. Om al deze voorzieningen in stand te houden, vindt het college het redelijk 
dat de toeristen voor een klein deel bijdragen aan de kosten van deze voorzieningen. Als er 
geen toeristenbelasting wordt geheven drukt deze last alleen op de inwoners van Leusden. 
De ChristenUnie-SGP heeft gevraagd of de ondernemers mogen meedenken over de beste-
ding van de toeristenbelasting. Dat lijkt hem een goed plan maar deels gebeurt dit al via ci-
tymarketing en de promotiecommissie. Het college stelt jaarlijks een budget beschikbaar, 
waar de raad het budgetrecht over heeft, om aan toeristische voorzieningen uit te geven. Het 
college gaat met ondernemers in gesprek en heeft overleg over bestedingen van het budget. 
Het college wil de mogelijkheid onderzoeken om het budget open te stellen waardoor andere 
dan de gemeente daaraan een bijdrage kunnen geven zodat gezamenlijk kan worden geke-
ken naar een aantal maatregelen.  
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Ten aanzien van de nog niet ingediende motie van de ChristenUnie-SGP-fractie zegt hij dat 
onder punt 1 de formulering zo is opgesteld dat de toeristenbelasting daarmee wordt omge-
zet naar een doelbelasting. 
De gemeenten Amersfoort, Soest en Bunschoten heffen geen toeristenbelasting. Verder hef-
fen alle gemeenten in de regio wel toeristenbelasting. Verder gebruikt 78% van de gemeen-
ten in Nederland de toeristenbelasting voor het doel dat hij zojuist heeft genoemd.  
 
Mevrouw Pouwels zal de motie niet indienen. De wethouder heeft in zijn beantwoording 
aangegeven dat hij nog meer in gesprek zal gaan met de ondernemers. De mogelijkheid van 
een recreatiefonds wordt ook bekeken en dat zal zij kritisch volgen. 
 
Het voorstel wordt met 16 stemmen voor – CDA, GroenLinks-PvdA, ChristenUnie-SGP en 
D66 – aangenomen. 
 
Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:  

 de toeristenbelasting als een algemene belasting te blijven gebruiken; 

 de taakstelling van€ 4.500,00 die in de begroting vanaf 2016 voor de toerismesector is 
opgenomen als besparingsverlies te accepteren, en genoemd bedrag te dekken uit de 
hogere opbrengst toeristenbelasting.  

 
7a. Motie zondagopenstelling bakkers  
De heer Roskam zegt dat de samenleving anno 2015 zeven dagen per week 24 uur per dag 
nieuws tot zich kan nemen of op reis kan gaan. Een aantal weken geleden is de Detailhan-
delsnota gepresenteerd. Daarin staat dat de ondernemers alle ruimte moeten krijgen om te 
kunnen ondernemen. De motie die hij heeft voorbereid is niet uniek. Hij vraagt het college 
eens te kijken naar de gemeente Haarlem omdat deze gemeente met name voor de bedrijfs-
groep bakkers een uitstekende regeling heeft getroffen. Een van de warme bakkers in Leus-
den heeft gevraagd of er een mogelijkheid is dat hij op zondagmorgen en het liefst op alle 
feestdagen, vanaf 07.00 uur open mag zijn. Hij wil graag op zondag vanaf dat tijdstip vers 
brood aanbieden aan de klanten. De VVD staat daar positief tegenover. In het buitenland 
hebben de warme bakkers die mogelijkheid vaak wel, waarom zou dat niet mogelijk zijn in 
Leusden. De motie is zo geformuleerd dat het verzoek aan het college ruim is geformuleerd. 
De VVD geeft het college een kader en vraagt deze dit kader verder uit te werken waardoor 
de bakker op zondagmorgen vanaf 07.00 uur zijn klanten kan bedienen. 
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 24 september 2015; 
 
overwegende dat: 

 er ondernemers zijn in Leusden die graag elke zondag vanaf 07.00 uur vers brood, banket 
e.d. aan willen bieden aan hun klanten; 

 
verzoekt het college: 

 om mogelijk te maken dat bakkers op zondag hun winkel open mogen stellen vanaf 07.00 
uur 's ochtends; 

 zo nodig de raad een voorstel te doen om de verordening winkeltijden Leusden 2013 aan 
te passen; 

 
en gaat over tot de orde van de dag." 
 
De heer Van Herpen heeft goede herinneringen aan het debat met de VVD over de winkel-
sluitingstijden. Er is stevig onderhandeld over de zondagopenstelling voor de winkels in 
Leusden. Er waren twee argumenten om de zondagopenstelling te beperken. De bewoners 
boven het winkelcentrum de Hamershof de mogelijkheid te bieden om een dag rust te heb-
ben. Als tweede is gezegd dat de gemeente de kerkgangers niet wil confronteren met de 
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zondagopenstelling van winkels voor 12.00 uur. Hij vindt dat een goede deal. Hij vindt het 
jammer dat de VVD nu komt met een voorstel om de zondagopenstelling te verruimen. 
Als de VVD de warme bakker ruimte wil geven om eerder open te gaan is hij van mening dat 
de supermarkten, die bijna een concurrent zijn van de warme bakker, ook gebruik willen ma-
ken van deze zondagopenstelling. De fractie van GroenLinks-PvdA zal de motie niet steu-
nen. 
 
De heer Roskam vult aan dat een van de supermarkten heeft aangegeven geen gebruik te 
willen maken van deze regeling. In zijn zoektocht om een goed voorbeeld te vinden is hij uit-
gekomen bij de gemeente Haarlem. Deze gemeente heeft de vroege zondagopenstelling 
beperkt tot de bakkers en een deel van de bloemenbranche. Hij is van mening dat het moge-
lijk is om via kaders een zondagopenstelling te realiseren voor een beperkte groep onder-
nemers. 
 
De heer Van Herpen heeft aan een van de supermarktondernemers gevraagd of er behoefte 
is aan een verdere verruiming van de zondagopenstelling. Deze ondernemer heeft te kennen 
gegeven dat die behoefte er niet is. Als de bakker op zondag zo vroeg opengaat, zullen de 
supermarktondernemers wellicht uit concurrentieoverwegingen besluiten alsnog open te 
gaan. 
 
Mevrouw Pouwels is van mening dat de heer Roskam zich erg voor het karretje van een 
bakker laat spannen. De ChristenUnie-SGP is tegen deze vroege zondagopenstelling voor 
bakkers. Destijds vond haar fractie de verruiming van de winkelopeningstijden geen goed 
plan. Zij is blij dat er een dag rust is en dat wil zij vooral blijven bewaken. Zij gunt de bakker 
een goede boterham maar houdt vast aan een vrije dag. 
 
De heer Van Halderen vindt dat ondernemers zo weinig mogelijk in de weg moet worden ge-
legd. Hij heeft van een supermarktondernemer vernomen dat als de bakkers de gelegenheid 
krijgen om op zondagmorgen vanaf 07.00 uur open te zijn hij ook gebruik wil maken van die 
mogelijkheid. Als de raad hiermee instemt, komt hiermee de betrouwbaarheid van een 
raadsbeslissing in het geding. Op 10 juli 2013 heeft de raad besloten de verordening Winkel-
tijden aan te passen met een tijdvenster van 12.00 en 21.00 uur. Als die verordening nu 
wordt gewijzigd betekent dit dat alle winkels open mogen. De initiatiefnemers voor deze wij-
ziging waren destijds de fracties van D66, VVD, GroenLinks en de PvdA. In de toelichting op 
het betreffende raadsvoorstel onder het belang van de zondagsrust staat: de initiatiefnemers 
ontzeggen aan niemand de vrijheid om op zondag rust in acht te nemen. Volgens de initia-
tiefnemers past het de overheid niet om winkels te verbieden open te gaan op levensbe-
schouwelijke gronden. Desalniettemin is in de tijdsbepaling rekening gehouden met de rust 
van omwonenden. Als de raad deze motie aanvaardt, wordt er feitelijk tegen de omwonen-
den gezegd dat de raad geen waarde meer hecht aan hun rust. Daarmee kan D66 niet in-
stemmen.  
 
De heer Van Ginkel zegt dat de voorliggende motie in eerste instantie een sympathieke mo-
tie lijkt. Een bakker wil zijn zaak op zondagmorgen vanaf 07.00 uur openen om de klanten te 
kunnen bedienen. Twee jaar geleden heeft de koopzondag op de agenda gestaan. Het CDA 
heeft toen het standpunt ingenomen dat zij de zondag als rustdag willen behouden. Er is 
toen een politiek en maatschappelijk compromis gevormd waarbij is vastgesteld dat de win-
kels op zondag tussen 12.00 en 18.00 uur open mogen zijn. In de praktijk zijn alleen de su-
permarkten en het Kruidvat op zondag geopend. De andere winkeliers maken geen gebruik 
van de zondagopenstelling. Het CDA wil graag het besluit uit 2013 handhaven en zal de mo-
tie niet steunen. 
 
De heer Roskam begrijpt dat er geen steun is voor de motie. Hij wil de motie wel in stem-
ming brengen. Hij laat zich niet voor het karretje van ondernemers spannen. Het gaat om 
een nieuwe ondernemer die om deze vroege zondagopenstelling gevraagd.  
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De motie zondagopenstelling bakkers wordt met 4 stemmen voor – VVD – verworpen. 
 
 
7b. Motie noodopvang vluchtelingen in de gemeente Leusden  
De heer Van Herpen zegt dat Nederland bijna dagelijks wordt geconfronteerd met de groot-
ste vluchtelingenstroom in jaren. Het aantal vluchtelingen wordt met de dag groter. Het COA 
heeft moeite deze vluchtelingenstroom passende opvang te bieden. Gemeenten worden op-
geroepen om te kijken daar waar mogelijk huisvesting aan te bieden. Hij vindt dat Leusden 
moet laten zien dat zij openstaat voor de opvang van vluchtelingen. Hij dient mede namens 
alle fracties een motie in. Het is geen oproep aan het college om actie te ondernemen. De 
motie is bedoeld als een stevige duw in de rug ter ondersteuning van de zoektocht die is in-
gezet door het college. Daarnaast is het een politieke uitspraak van de raad naar de ge-
meenschap om aan te geven waar deze raad voorstaat. 
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 24 september 2015; 
 
overwegende dat: 

 er steeds meer mensen vanwege oorlog of vervolging hun eigen land ontvluchten en ook 
in Nederland een veilig heenkomen zoeken; 

 er momenteel in Nederland onvoldoende opvang is voor deze mensen; 

 dit de komende tijd naar verwachting niet minder zal worden; 
 
voorts constaterende dat: 

 inzet van andere gemeenten al heeft aangetoond dat binnen beperkte tijd geschikte op-
vanglocaties gevonden kunnen worden; 

 gemeenten samen hun maatschappelijke en humanitaire verantwoordelijkheid moeten 
nemen en daarmee een verschil kunnen maken met betrekking tot de opvang van vluch-
telingen; 

 de staatssecretaris van Veiligheid en Justitie een dringende oproep heeft gedaan aan alle 
gemeenten om tijdelijke opvang te bieden aan deze vluchtelingen; 

 
verzoekt het college: 

 om in contact te treden met het COA en te onderzoeken of er binnen de gemeente vast-
goed beschikbaar is, dat met inzet van acceptabele financiële middelen en rekening hou-
dend met de Leusdense maat, geschikt gemaakt kan worden voor de nood opvang van 
vluchtelingen; 

 om in het kader van de Samenleving Voorop de verbinding te zoeken met de Leusdense 
bevolking en de noodzakelijke vrijwilligers uit een Leusdense samenleving voor het ont-
wikkelen van maatschappelijk draagvlak voor de tijdelijke opvang en het welkom heten en 
begeleiden van de in Leusden te huisvesten vluchtelingen; 

 te zorgen voor een veilige omgeving voor vluchtelingen en inwoners van Leusden; 
 
en gaat over tot de orde van de dag." 
 
De voorzitter geeft aan dat wethouder Dragt het collegestandpunt zal verwoorden. Er wor-
den rondetafelgesprekken voorbereid. Dat gaat meer over de 'zachte' kant, het begeleiden 
en welkom heten van deze groep mensen. Als het gaat om de 'stenen' zal wethouder Dragt 
hier verder op ingaan. 
 
Wethouder Dragt vult aan dat het college in gesprek is met meerdere organisaties. De cri-
sisbeheersing coördineert regionaal de contacten met het COA. Er zijn vier soorten opvang 
te onderscheiden: 

 De crisis- en noodopvang. Dat geldt voor een periode van maximaal 72 uur. 
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 Dan is er de noodopvang in bestaande locaties voor de duur van zes tot twaalf maanden 
met een opvangcapaciteit van 300 tot 600 mensen. Het kan zijn dat deze criteria worden 
aangepast. Het college is in gesprek met ondernemers en eigenaren van vastgoed of 
leegstaande kantoren of scholen hiervoor ingezet kunnen worden. 

 Het COA biedt de mogelijkheid voor tijdelijke opvang. Het gaat dan om recreatieparken en 
vergelijkbare accommodaties die gedurende een langere periode beschikbaar zijn. Het 
gaat dan om een opvangcapaciteit van 300 opvangplekken met een maximum van 800-
plus. De gemeente is in gesprek met MBO Amersfoort omdat de schoollocatie van de 
SBBO binnenkort vrijkomt. 

 Als laatste wordt er gesproken over een azc. Dat is een voorziening die opvang biedt aan 
600 tot 1500 mensen. Een dergelijke opvang kan bijvoorbeeld worden gerealiseerd op de 
werklocatie de Plantage. Het gaat dan om een opvangperiode van twee tot tien jaar. 

 
De motie wordt unaniem aangenomen. 
 
Hamerstukken  
 
8. Ontwerpbestemmingsplan Barneveldsebeek – stuw Rutgers  
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 

 de nota Zienswijzen en ambtelijke aanpassingen vast te stellen; 

 het ontwerpbestemmingsplan Barneveldsebeek – stuw Rutgers gewijzigd vast te stellen 
overeenkomstig de nota Zienswijzen en ambtelijke aanpassingen. 

 
9. Verordening Voorzieningen huisvesting onderwijs gemeente Leusden 2015  
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad de verorde-
ning Voorzieningenhuisvesting onderwijs gemeente Leusden 2015 vast te stellen. 
 
10. Actualisatie grondexploitaties 2015  
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 

 de geactualiseerde grondexploitatie Valleipark, Biezenkamp, Hamersveldseweg 136 
e.o., Tankstation Groene Zoom, Locaties Leusden-Zuid, Tabaksteeg intern, De plantage 
en Groot Agteveld vast te stellen; 

 die jaarschijven 2015 conform de geactualiseerde grondexploitaties en de jaarschijf Bui-
tenplaats beschikbaar te stellen; 

 de (restant) kredieten 2015 beschikbaar te stellen voor Management & Bewaking ad 
€ 30.000,00, Binnen het Buitengebied ad. € 117.654,00 en Maanweg woningbouw ad. 
€ 17.058,00 ten laste van de Algemene Reserve Grondbedrijf; 

 de grondexploitatie De Schammer per 1 januari 2016 af te sluiten en het resultaat ad. 
€ 0 te verwerken in de jaarrekening 2015; 

 in afwijking van de nota Rentebeleid in de individuele grondexploitaties een rentepercen-
tage van 1% te hanteren; 

 de begroting 2015-1027 van de Algemene Dienst vast te stellen. 
 
11. Vernieuwing P&C-cyclus  
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad in het kader 
van vernieuwende vormgeving van de P&C-cyclus: 

 als doelstelling na te streven om de programmabegroting inzichtelijker, toegankelijker en 
leesbaarder te maken; 

 het college op te dragen om een pilot met een begrotingsapp uit te werken; 

 het college tevens op te dragen met een aanzet te komen voor themabeleidsavonden, 
waarbij schriftelijke beleidsverantwoording van de huidige Voor- en Najaarsnota wordt 
omgevormd naar een gesprek tijdens deze avonden. 

 
12. Advies bezwaarschriftencommissie  
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Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad het be-
zwaarschrift d.d. 30 mei 2015 van de heer ***, gericht tegen het raadsbesluit d.d. 23 septem-
ber 2014 inhoudende de beantwoording van het WOB-inzake de Rekenkamer van de ge-
meente Leusden van 9 september 2014, kennelijk niet-ontvankelijk te verklaren. 
13. Verzamelwijziging begroting 2015  
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad de begro-
ting 2003 vast te stellen. 
 
14. Vaststellen notulen raadsvergadering 1 en 2 juli 2015  
De heer Anten geeft aan dat hij bij een van beide vergaderingen als afwezig staat vermeld. 
Hij was bij beide vergadering wel aanwezig.  
 
De notulen van de raadsvergaderingen van 1 en 2 juli 2015 worden rekening houdend met 
de opmerking vastgesteld. 
 
15. Sluiting  
De voorzitter sluit de vergadering om 24.00 uur. 
 
 
Aldus vastgesteld door de raad van de gemeente Leusden in de vergadering van 12 novem-
ber 2015,  
 
griffier,  voorzitter, 
 
 
 


